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Σελ. 6-9

Οι τυχεροί και 
οι … άτυχοι των 
ηλεκτρονικών 

αποδείξεων
Όσα πρέπει να 
γνωρίζετε για 

τις μεταβιβάσεις 
ακινήτων

Γ. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ Α. ΕΥΘΥΜΙΟΥ: 

Το σχέδιο μας για τη 
Θεσσαλονίκη περιέχει 
όλων των ειδών τα έργα

Εκκρεμείς συντάξεις: Ενισχύεται 
και αναβαθμίζεται ψηφιακά 
ο ΕΦΚΑ 
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Σελ.  16-17

Σελ.  10-11 Σελ. 14

ΚΑΡΦΙΤΣΩΜΑΤΑ

SUCCESS STORY 

Ποιοι ερίζουν από 
τώρα για τους 
δημαρχιακούς 

θώκους σε 
Θεσσαλονίκη και 

Καλαμαριά;

Ποιος είναι 
ο 33χρονος 

μελισσοκόμος 
Χρήστος Τζακόπουλος 
που εντυπωσίασε στο 
διεθνή διαγωνισμό με 

το μέλι Καστοριάς

Λόγω του lockdown 
στα νυχτερινά μαγαζιά 

εξαφανίστηκαν 
τα γαρύφαλλα για 

τους … Επιταφίους!

Σελ. 22-25

Σελ. 18

Σελ. 19

Οργιάζει 
το λαθρεμπόριο 
Σταμάτησαν τα τσιγάρα και συσκευάζουν λαθραίο καπνό για ναργιλέδες! 
Συναγερμός και στη μεθόριο από τη δίωξη ναρκωτικών, αλλάζουν ηρωίνη με 
χασίς στις βάρκες του Έβρου!

ΑΠΟΚΑΛΥΠΤΙΚΟ ΡΕΠΟΡΤΑΖ
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Θα συνεχίσουν κάποιοι… 
γαλάζιοι να κρύβονται;

Σήμερα, δυστυχώς, θα στενοχωρήσω κάποιους. Διαχρονικά, τα στελέχη της παράταξης 
έχουν προσφέρει πολλά. Πολλά περισσότερα, βέβαια, έχουν προσφέρει τα απλά μέλη της 
Νέας Δημοκρατίας, αυτά που έχουμε μάθει να αποκαλούμε βάση. Είναι ακριβώς αυτά τα 
πρόσωπα που έχουν κρατήσει χρόνια τώρα τη Νέα Δημοκρατία όρθια. Σε χρόνια μάλιστα 
δύσκολα. Δεν είναι τυχαίο ότι, χάρη στη βάση της, η Νέα Δημοκρατία –και γενικότερα η 
Κεντροδεξιά– είναι το μόνο κόμμα που έχει αντέξει στον χρόνο, την ώρα που η Κεντροαρι-
στερά είδε μεταπολιτευτικά τα κόμματα που την εκπροσωπούσαν να διαλύονται. 

Η βάση της Νέας Δημοκρατίας είναι η μόνη που δικαιολογημένα μπορεί να παραπονιέ-
ται, διότι σε πολλές περιπτώσεις έχει δει να αδικείται, βλέποντας ανθρώπους αξιόλογους να 
μένουν απέξω για να ευνοηθούν κάποιοι άλλοι. Να τιμωρούνται, δηλαδή, όχι γιατί δεν είχαν 
τα προσόντα, αλλά γιατί είχαν το… κουσούρι να είναι δεξιοί. Αυτή η παθογένεια του πολιτι-
κού συστήματος, δυστυχώς, δεν θεραπεύτηκε παρά τις προσπάθειες που γίνονται.

Αυτούς τους ανθρώπους τούς δικαιολογώ, λοιπόν, και τους κατανοώ απόλυτα.
Δεν αναφέρομαι σε αυτούς που δικαιολογημένα νιώθουν κάποια πικρία. Αναφέρομαι σε 

κάποια μεγαλοστελέχη. Που έχουν κερδίσει από την παράταξη αυτή και τίτλους και οφίτσια 
και εξουσία.

Αυτά τα στελέχη που διαχρονικά στα δύσκολα εξαφανίζονται, αντί να είναι στην πρώτη 
γραμμή και να υπερασπίζονται την παράταξη. 

Πρόσωπα συνήθως βολεμένα, που θεωρούν ότι με τη λευκή απεργία τους τιμωρούν την 
εκάστοτε ηγεσία. 

Δεν ξέρω εάν αυτά που γράφω έχουν ειλικρινά απασχολήσει είτε την Πειραιώς είτε το 
Μαξίμου. Αλλά το λέω με θλίψη, ότι κάποια στελέχη της παράταξης δεν εμφανίζονται ούτε 
στα κανάλια, κάνοντας επί της ουσίας λευκή απεργία.

Και αναρωτιόμαστε, είναι δυνατόν; Με το που ακούν πιστολιά να εξαφανίζονται;
Όχι ότι δεν έχουν κάνει λάθη επιλογών στο Μαξίμου. Όχι ότι θα έπρεπε να κάνουν… μα-

σάζ στους πικραμένους για να τους δείξουν ότι τους υπολογίζουν, τους χρειάζονται και τους 
σέβονται. Αλλά από αυτό το σημείο, να βάζουν τα χεράκια τους και να βγάζουν τα ματάκια 
τους, είναι τραγική επιλογή. Διότι εάν χάσει η ΝΔ, θα χάσουν όλοι. Όχι μόνο η ηγετική ομάδα. 
Τόσο απλά είναι τα πράγματα. 

Καλό, λοιπόν, είναι να σοβαρευτούν διάφοροι «γαλάζιοι». Να αναλάβουν τις ευθύνες 
τους απέναντι στην παράταξη και στη βάση της. Να σταματήσουν να συμπεριφέρονται ως 
κακομαθημένα, λες και τους χρωστάει η ΝΔ, ενώ αυτοί χρωστάνε στη ΝΔ. Να σταματήσουν 
να κρύβονται στα δύσκολα και να βγουν μπροστά…

Δ ε λ τ ί ο  θ υ έ λ λ η ς
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Στόχος η ανακούφιση της μεσαίας τάξης 

Μαξίμου: Ο Μάιος της αντεπίθεσης 

Δεν είναι μυστικό ότι οι προ-
ηγούμενοι δύο μήνες ήταν 
πολιτικά εξαιρετικά δύσκολοι 

για το Μέγαρο Μαξίμου και την κυ-
βέρνηση ευρύτερα. Το νέο, καθολικό 
lockdown στην Αττική και σε πλείστες 
όσες άλλες περιοχές, το νέο κλείσιμο 
δραστηριοτήτων, τα γεγονότα της 
Νέας Σμύρνης, η πολυφωνία αρκετών 
κυβερνητικών στελεχών και η τερά-
στια, μεγαλύτερη από ποτέ, πίεση στο 
Σύστημα Υγείας έφεραν το Μέγαρο 
Μαξίμου σε θέση άμυνας όλο το προη-
γούμενο διάστημα. Αυτό, όμως, πλέον 
αλλάζει, καθώς, όπως επισημαίνει 
ανώτερη κυβερνητική πηγή, έχει έρθει 
η ώρα της πολιτική αντεπίθεσης από 
την κυβέρνηση, αμέσως μετά το Πάσχα 
και ενώ έχει επέλθει μια σταθεροποίη-
ση ως προς τα επιδημιολογικά στοι-
χεία, έστω και σε υψηλά επίπεδα. 

Σημείο τομής αναμένεται να είναι, 
βεβαίως, η προοδευτική άρση των περι-
ορισμών, με τα κυβερνητικά στελέχη να 
εξηγούν ότι η επανεκκίνηση δραστηριο-
τήτων γίνεται με δικλείδες και ασφάλεια, 
προκειμένου να μη χρειαστεί να ξανα-
κλείσουν. Με «όπλο», δε, την επιτάχυν-
ση των εμβολιασμών, οι οποίοι δεν θα 
σταματήσουν ούτε τις ημέρες του Πάσχα, 
με εξαίρεση την Κυριακή, και μάλιστα θα 
γίνονται και με διευρυμένο ωράριο, αλλά 
και σε διευρυμένο target group, προκει-
μένου να διατεθούν και όσα εμβόλια της 
AstraZeneca έχουν μείνει αδιάθετα, στην 
κυβέρνηση ελπίζουν ότι έως το τέλος 
του Ιουνίου ένα ποσοστό άνω του 50% 
θα έχει εμβολιαστεί έστω με την πρώτη 
δόση που θα δίνει ικανή ανοσία, ιδίως 
στο εμβόλιο της Astra. Προοδευτικά, δε, 
θα ενσωματωθεί στον σχεδιασμό και το 
εμβόλιο της Johnson & Johnson, για το 
οποίο εκκρεμεί η οριστική απόφαση της 
Εθνικής Επιτροπής Εμβολιασμών μετά 
την εισήγηση του ΕΜΑ. 

Αλλαγή διάθεσης
Το κεντρικό μήνυμα της παρέμβασης 

του πρωθυπουργού την Τετάρτη ήταν: 
Ασφαλές Πάσχα, για ένα πιο ελεύθερο 

καλοκαίρι. Αυτό, άλλωστε, είναι και το 
μεγάλο στοίχημα, ενώ η ανάγκη επανα-
λειτουργίας του τουρισμού από τα μέσα 
Μαΐου, για να μην πάει χαμένη και η φε-
τινή τουριστική σεζόν, όριζε σε μεγάλο 
βαθμό τις αποφάσεις της κυβέρνησης. Με 
δεδομένες και τις εικόνες από τις πλατεί-
ες σε πολλές πόλεις, όμως, η κυβέρνηση 
αποφάσισε να μη ρισκάρει μια έξοδο το 
Πάσχα, προκειμένου να δώσει τις βαλβί-
δες εκτόνωσης εντός του Μαΐου, ξεκινώ-
ντας από την εστίαση, συνεχίζοντας με τα 
σχολεία όλων των βαθμίδων, αλλά και 
με την άρση του περιορισμού για τις δι-
απεριφερειακές μετακινήσεις, μαζί με το 
άνοιγμα του τουρισμού στα μέσα Μαΐου. 

Δεν είναι μυστικό, δε, ότι τους προ-
ηγούμενους μήνες η φθορά της κυβέρ-
νησης αποτυπώθηκε και στα νούμερα, 
έστω και αν η διαφορά με τον ΣΥΡΙΖΑ δεν 
έπεσε ποτέ σε μονοψήφιο αριθμό. Πλέ-
ον, αυτό μπορεί να αλλάξει επί τα βελτίω 

εκτιμούν στο κυβερνητικό επιτελείο, ενώ 
αργότερα δεν θα πρέπει να αποκλειστούν 
και άλλες κινήσεις διόρθωσης, ακόμα 
και στο ίδιο το κυβερνητικό σχήμα.

Οικονομικές ενέσεις 
για τη μεσαία τάξη
Η κυβέρνηση, όμως, θέλει να κρα-

τήσει ζεστή και τη μεσαία τάξη και την 
αγορά, εξ ου και ρίχνει στο τραπέζι και 
ένα νέο πακέτο μόνιμων φορολογικών 
ελαφρύνσεων, εκτός από το ειδικό και 
γενναίο πακέτο που σχεδιάστηκε για την 
εστίαση και οι καταβολές του οποίου θα 
ξεκινήσουν εντός του Μαΐου. 

Έτσι, πιο συγκεκριμένα. 
• Μειώνεται από φέτος –αλλά πια σε 

μόνιμη βάση– για όλα τα φυσικά πρόσω-
πα, τα οποία ασκούν επιχειρηματική δρα-
στηριότητα, η προκαταβολή φόρου από 
το 100% στο 55%.

• Μειώνεται –πάλι σε μόνιμη βάση– 
για τα νομικά πρόσωπα και τις νομικές 
οντότητες η προκαταβολή φόρου από το 
100% στο 80% από το 2022. Ειδικά για 
φέτος όμως μειώνεται ακόμα περισσότε-
ρο, στο 70%.

• Μειώνεται σε μόνιμη βάση από το 
2022, για το φορολογικό έτος δηλαδή 
του ’21, ο συντελεστής φόρων όλων των 
νομικών προσώπων και όλων των νο-
μικών οντοτήτων από το 24% στο 22%. 
Είχε προηγηθεί η μείωση από το 28% στο 
24%, αλλά και για τα φυσικά πρόσωπα 
από το 22% στο 9%.

• Επεκτείνεται η μείωση, κατά τρεις 
ποσοστιαίες μονάδες, των ασφαλιστικών 
εισφορών των μισθωτών του ιδιωτικού 
τομέα και για το 2022.

• Επεκτείνεται η αναστολή της ειδι-
κής εισφοράς αλληλεγγύης στον ιδιωτι-
κό τομέα και για το έτος 2022.

Τ Ο Υ  Γ Ι Ω Ρ Γ Ο Υ  Ε Υ Γ Ε Ν Ι Δ Η
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Οι τυχεροί και οι άτυχοι των ηλεκτρονικών αποδείξεων 

Στα... μαλακά όσοι δεν μαζέψουν 
το 30% του εισοδήματος

Σημαντική ανάσα παίρνουν όσοι 
έχουν πληγεί από την πανδημία 
αλλά και οι φορολογούμενοι 

άνω των 60 ετών, καθώς δεν θα επι-
βαρυνθούν με επιπλέον φόρο στην πε-
ρίπτωση που δεν κατάφεραν το 2020 
να κάνουν e-συναλλαγές που αντιστοι-
χούν στο 30% του εισοδήματός τους. 
Παράλληλα, οι πληγέντες γλιτώνουν 
από την παγίδα φορολόγησης με βάση 
τα τεκμήρια διαβίωσης. 

Για τις ηλεκτρονικές αποδείξεις προ-
βλέπονται τα εξής:

Διευρύνεται ο αριθμός των φορολο-
γουμένων που «εξαιρούνται» από το μέ-
τρο, καθώς αφορά όσους ξεπερνούν τα 
60 έτη, προκειμένου να μην επιβαρυν-
θούν με το πέναλτι φόρου 22% όσοι δεν 
κατάφεραν να συγκεντρώσουν το ποσό 
που απαιτούνταν.

Ακυρώνεται το πρόστιμο σε συγκε-
κριμένες κατηγορίες φορολογουμένων, 
όπως αυτοαπασχολούμενοι και ελεύ-
θεροι επαγγελματίες που ανήκουν σε 
κλάδους που θεωρούνται πληττόμενοι, 
εργαζόμενοι που μπήκαν σε καθεστώς 
αναστολής, εργαζόμενοι που έχουν 
ενταχθεί στο πρόγραμμα «Συν-Εργασία» 
αλλά και οι ιδιοκτήτες ακινήτων που ει-
σέπραξαν πέρυσι μειωμένα ενοίκια.

Μειώνεται στο μισό, δηλαδή στο 11% 
από 22%, το πέναλτι φόρου για όλες τις 
υπόλοιπες κατηγορίες φορολογουμένων 
οι οποίοι, έστω και με δυσκολία, κατά-
φεραν να συγκεντρώσουν πάνω από 
το 20% του εισοδήματος του 2020 σε 
ηλεκτρονικές συναλλαγές, δεν έφτασαν 
όμως στο 30% που ισχύει.

Είναι χαρακτηριστικό ότι, με βάση τα 
στοιχεία του υπουργείου Οικονομικών, 
ήδη οι 8 στους 10 φορολογούμενους 
έχουν καλύψει το 30% του εισοδήματος 
που δηλώνουν με ηλεκτρονικό χρήμα.

Ποιοι απαλλάσσονται 
Από την υποχρέωση να καλύψουν το 

30% του ετησίου πραγματικού εισοδή-
ματος με δαπάνες αγοράς αγαθών και 
παροχής υπηρεσιών κάνοντας χρήση 
των ηλεκτρονικών μέσων πληρωμής 
εξαιρούνται:

Φορολογούμενοι 70 ετών και άνω 
(για φέτος είναι άνω των 60 ετών), άτομα 
με ποσοστό αναπηρίας 80% και άνω, φο-
ρολογούμενοι που βρίσκονται σε δικαστι-
κή συμπαράσταση, φορολογικοί κάτοικοι 
της ΕΕ ή του ΕΟΧ, που υποχρεούνται σε 
υποβολή δήλωσης στην Ελλάδα, δημό-
σιοι λειτουργοί και δημόσιοι υπάλληλοι 

που υπηρετούν στην αλλοδαπή, καθώς 
και φορολογικοί κάτοικοι Ελλάδας που 
διαβιούν ή εργάζονται στην αλλοδαπή, 
ανήλικοι που υποχρεούνται σε υποβολή 
δήλωσης φορολογίας εισοδήματος, οι 
υπηρετούντες την υποχρεωτική στρατι-
ωτική τους θητεία, φορολογούμενοι που 
είναι δικαιούχοι Κοινωνικού Εισοδήμα-
τος Αλληλεγγύης, φορολογούμενοι που 
βρίσκονται σε κατάσταση μακροχρόνιας 
νοσηλείας (πέραν των έξι μηνών), όσοι 
διαμένουν σε οίκο ευγηρίας και σε ψυχι-
ατρικό κατάστημα.

Φορολογούμενοι που δαπανούν 
πάνω από το 60% του εισοδήματός τους 

για πληρωμές φόρου εισοδήματος φυσι-
κών προσώπων και ΕΝΦΙΑ για τοκοχρε-
ωλυτικές δόσεις δανείων και για ενοίκια 
θα πρέπει να καλύψουν ποσοστό ίσο με 
το 20% του ετήσιου πραγματικού εισο-
δήματος με δαπάνες για αγορές αγαθών 
και παροχή υπηρεσιών εξοφληθείσες 
με ηλεκτρονικά μέσα πληρωμής. Στα 
ενοίκια περιλαμβάνεται το ποσό που 
καταβάλλεται για ενοίκιο κύριας ή και 
δευτερεύουσας κατοικίας του φορο-
λογουμένου, επαγγελματικής στέγης, 
καθώς και το ποσό που καταβάλλεται 
για ενοίκιο κατοικίας των εξαρτώμενων 
τέκνων του που φοιτούν σε άλλη πόλη.

Ρ Ε Π Ο Ρ Τ Α Ζ :  Α Μ Α Λ Ι Α  Κ Α Τ Ζ Ο Υ 
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Στον υπολογισμό του πραγματικού εισοδήματος δεν 
περιλαμβάνονται το ποσό της ειδικής εισφοράς αλλη-
λεγγύης, το ποσό της διατροφής που δίδεται από τον 
φορολογούμενο στον διαζευγμένο σύζυγο ή σε μέρος 
συμφώνου συμβίωσης, εφόσον αυτό καταβάλλεται με 
ηλεκτρονικά μέσα πληρωμής. Επιπλέον, στην έννοια 
του πραγματικού εισοδήματος δεν περιλαμβάνεται το ει-
σόδημα που προκύπτει από την προστιθέμενη διαφορά 
τεκμηρίων.

Για τον φορολογούμενο του οποίου είναι κατασχεμέ-
νοι ένας ή περισσότεροι λογαριασμοί, πλην του ακατά-
σχετου λογαριασμού, το όριο των δαπανών που πρέπει 
να καταβληθούν με τη χρήση ηλεκτρονικών μέσων πλη-
ρωμής εντός του φορολογικού έτους περιορίζεται στα 
5.000 ευρώ.

Τεκμήρια
Παράλληλα αναστέλλεται η φορολόγηση βάσει τεκ-

μηρίων διαβίωσης για όσους έχουν πληγεί από την κρίση. 
Δηλαδή, αυτούς που βρίσκονται σε αναστολή σύμβασης 
εργασίας ή στο πρόγραμμα «Συν-Εργασία» και ελεύθε-
ρους επαγγελματίες που είχαν μεγάλη μείωση του τζί-
ρου. Απαραίτητη προϋπόθεση, ένα από τα δύο προηγού-
μενα φορολογικά έτη –είτε το 2019 είτε το 2020– να μην 
έχουν φορολογηθεί βάσει των τεκμηρίων. Σημειώνεται 
ότι το 2019 «πιάστηκαν» στα τεκμήρια 1,9 εκατ. φορο-
λογούμενοι, οι οποίοι φορολογήθηκαν για μεγαλύτερα 
εισοδήματα, ύψους 6,7 δισ. ευρώ. Αντικειμενικές δαπά-
νες διαβίωσης αποτελούν οι κατοικίες, τα αυτοκίνητα, 
τα δίδακτρα που πληρώνονται σε ιδιωτικά σχολεία και 
εκπαιδευτήρια, η δαπάνη για οικιακές βοηθούς, οδη-
γούς αυτοκινήτων, δασκάλους και λοιπό προσωπικό, τα 
σκάφη αναψυχής, οι πισίνες, ενώ υπάρχει και η ελάχιστη 
ετήσια αντικειμενική δαπάνη του φορολογουμένου, που 
ανέρχεται σε 3.000 ευρώ για τον άγαμο και σε 5.000 
ευρώ για τους συζύγους που υποβάλλουν κοινή φορο-
λογική δήλωση.

Aνείσπρακτα ενοίκια 
Τα εισοδήματα από ενοίκια, τα οποία δεν έχουν ει-

σπραχθεί από τους ιδιοκτήτες ακινήτων, δεν θα συνυπο-
λογίζονται στο συνολικό εισόδημά τους, με μόνη προϋ-
πόθεση την κοινοποίηση εξωδίκου στον μισθωτή. Mε το 
ισχύον καθεστώς, εάν οι ιδιοκτήτες δεν κινηθούν νομικά 
εναντίον των ενοικιαστών, θα πληρώσουν φόρο εισο-
δήματος για τα μη εισπραχθέντα ενοίκια. Τα εισοδήματα 
από ενοίκια θα δηλωθούν σε ειδικό κωδικό του Ε2 και 
αυτομάτως μεταφέρονται στο έντυπο E1, δηλαδή το βα-
σικό έντυπο της φορολογικής δήλωσης, και οι ιδιοκτήτες 
μπορεί να φορολογηθούν επ’ αυτών με συντελεστές από 
15% μέχρι και 45% Η ρύθμιση αφορά εκατοντάδες χιλιά-
δες ιδιοκτήτες ακινήτων, οι οποίοι δεν εισέπραξαν ενοί-
κια το 2020 και κινδυνεύουν τώρα να φορολογηθούν για 
αυτά.

Χωριστή δήλωση
Και φέτος παρέχεται η δυνατότητα να υποβάλουν χω-

ριστές φορολογικές δηλώσεις τα ζευγάρια, υπό την προ-
ϋπόθεση ότι οι ενδιαφερόμενοι θα υποβάλουν σχετική 
ηλεκτρονική αίτηση στην ΑΑΔΕ, μέχρι τις 6 Μαΐου. Όσα 
ζευγάρια επιλέξουν τελικά τις χωριστές φορολογικές δη-

λώσεις θα πρέπει να λάβουν υπ’ όψιν τους κινδύνους των 
τεκμηρίων, το πρόβλημα με τις e-δαπάνες και το φορο-
λογικό βάρος των παιδιών.

Ειδικότερα σε ό,τι αφορά στο θέμα των τεκμηρίων, 
στις χωριστές δηλώσεις συζύγων δεν υφίσταται η έννοια 
του οικογενειακού εισοδήματος για την κάλυψη των επι-
μέρους τεκμηρίων καθενός εκ των συζύγων, καθώς τα 
τεκμήρια διαβίωσης και απόκτησης βαρύνουν τον κάθε 
σύζυγο ατομικά. Οπότε, αν ο ένας σύζυγος βαρύνεται με 
υψηλές τεκμαρτές δαπάνες, δεν έχει τη δυνατότητα να 
επικαλεστεί το οικογενειακό εισόδημα. Στις χωριστές φο-
ρολογικές δηλώσεις δεν υπάρχει δυνατότητα μεταφοράς 
υπολειπόμενου ποσού αποδείξεων από τον έναν σύζυγο 
στον άλλον.

Για τα παιδιά, που προέρχονται από κοινό γάμο καθώς 
και για τα αναγνωρισμένα τέκνα, δηλώνονται ως εξαρτώ-
μενα μέλη και από τους δύο συζύγους. Στην περίπτωση 
όμως που το ανήλικο τέκνο έχει εισόδημα, αυτό προστί-
θεται στα εισοδήματα του γονέα που έχει το μεγαλύτε-
ρο εισόδημα και δηλώνεται μόνο από αυτόν τον γονέα. 
Επίσης, δεν υπάρχει η δυνατότητα κάλυψης τεκμηρίων 
με ανάλωση κεφαλαίου, από τα εισοδήματα του άλλου 
συζύγου.

reportage

Να «παγώσει» τον ΕΝΦΙΑ στα 
περσινά επίπεδα έχει αποφασίσει το 
υπουργείο Οικονομικών, κάτι που 
σημαίνει πως για το 2021 ο ΕΝΦΙΑ 
θα υπολογιστεί με τις αντικειμενικές 
αξίες που ισχύουν σήμερα, ενώ η 
πληρωμή του θα γίνει σε έξι μηνιαίες 
δόσεις. Με βάση αυτό το δεδομένο, οι 
φορολογούμενοι θα πληρώσουν τον 
ίδιο φόρο με αυτόν που κατέβαλαν 
για το 2020 εάν δεν έχουν αλλαγές 
στην περιουσιακή ή εισοδηματική 
τους κατάσταση, ενώ αναβάλλεται 
για το 2022 η νέα μείωση του φόρου 

8% κατά μέσο όρο, για την οποία έχει 
δεσμευτεί η κυβέρνηση με την ενερ-
γοποίηση των νέων αντικειμενικών 
αξιών των ακινήτων και την επέκτα-
ση του αντικειμενικού συστήματος σε 
3.000 νέες περιοχές σε όλη τη χώρα.

Ο ΕΝΦΙΑ που θα κληθούν να πλη-
ρώσουν φέτος πάνω από 6 εκατ. ιδι-
οκτήτες ακινήτων θα υπολογιστεί με 
βάση τις σημερινές αντικειμενικές 
αξίες και όχι με τις νέες αντικειμε-
νικές. Το σχέδιο φορολόγησης των 
ακινήτων έχει «κλειδώσει» και προ-
βλέπει ότι οι αλλαγές στις αντικειμε-

νικές αξίες των ακινήτων θα τρέξουν 
και θα ολοκληρωθούν φέτος αλλά 
θα ενεργοποιηθούν το 2022, τόσο για 
τον υπολογισμό του ΕΝΦΙΑ όσο και 
για τον προσδιορισμό των φόρων που 
επιβάλλονται στις μεταβιβάσεις ακι-
νήτων.

Συγκεκριμένα, ο ΕΝΦΙΑ παραμένει 
στα περσινά επίπεδα. Οι φορολογού-
μενοι θα πληρώσουν τον ίδιο φόρο με 
αυτόν που κατέβαλαν για το 2020, εάν 
δεν έχουν αλλαγές στην περιουσιακή 
τους κατάσταση. Επίσης αναβάλλεται 
για το επόμενο έτος η νέα μείωση του 

φόρου 8% κατά μέσο όρο, για την 
οποία έχει δεσμευτεί η κυβέρνηση.

Τέλος, οι φορολογούμενοι που 
σχεδιάζουν να προχωρήσουν σε μετα-
βιβάσεις ακινήτων έχουν στη διάθεσή 
τους περισσότερο χρόνο (έως το τέ-
λος του έτους), για να υπογράψουν 
συμβόλαια και να γλιτώσουν από τις 
φορο-επιβαρύνσεις που θα προκαλέ-
σει η αύξηση των αντικειμενικών αξι-
ών των ακινήτων, ειδικά στις 3.000 
περιοχές όπου οι τιμές αναμένεται να 
κάνουν άλμα. 

ΕΝΦΙΑ : «Παγώνει» στα περσινά επίπεδα
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Χρηστικός οδηγός προς τους φορολογουμένους, για να μη βρεθούν προ... εκπλήξεων

Εφορία: Το πιστοποιητικό ΕΝΦΙΑ 
«κλειδί» για τις μεταβιβάσεις ακινήτων

Χιλιάδες ιδιοκτήτες ακινήτων 
στο... παρά πέντε της μεταβίβα-
σής τους «τρώνε μπλοκ» από 

την Εφορία, καθώς είτε τα χρέη είτε 
η μη τήρηση της... τάξης στα περιου-
σιακά τους στοιχεία δεν επιτρέπουν 
την έγκριση, ώστε να προχωρήσει η 
σχετική διαδικασία. 

 Την ίδια στιγμή, πολλές είναι 
οι διαμαρτυρίες των συμβολαιογράφων, 
των πολιτικών μηχανικών και των λογι-
στών, οι οποίοι διαπιστώνουν ότι εν μέσω 
πανδημίας υπάρχει μεγαλύτερη ταλαι-
πωρία. Η ύπαρξη χρεών καθώς και οι 
αποκλίσεις στα χαρακτηριστικά τού υπό 
μεταβίβαση ακινήτου «μπλοκάρουν» 
τους περισσότερους ιδιοκτήτες, οι οποίοι 
βρίσκονται εγκλωβισμένοι σε έναν απέ-
ραντο κυκεώνα μεταξύ Εφορίας, Κτημα-
τολογίου, πολιτικών μηχανικών, συμβο-
λαιογράφων, λογιστών και δήμων. 

 Βασικός λόγος για τη ματαίωση 
ή την αναστολή μιας μεταβίβασης, και 
κυρίως στις περιπτώσεις κληρονομιών, 
γονικών παροχών και δωρεών, είναι τα... 
σφάλματα στον ΕΝΦΙΑ, τα οποία «μπλο-
κάρουν» την έκδοση του σχετικού πιστο-
ποιητικού. Σημειώνεται ότι, χωρίς αυτό, 
δεν μπορεί να προχωρήσει καμία δικαι-
οπραξία. 

Προαπαιτούμενο
 Το «κλειδί» για κάθε μεταβί-

βαση ακινήτου είναι το πιστοποιητικό 
του ΕΝΦΙΑ, το οποίο εκδίδεται με βάση 
συγκεκριμένες προϋποθέσεις, τις οποίες 
μάλιστα έχει... εμπλουτίσει εδώ και καιρό 
η Εφορία. 

 Το πιστοποιητικό του ΕΝΦΙΑ 
εκδίδεται μόνο ηλεκτρονικά και πιστο-
ποιεί ότι για τα προηγούμενα πέντε χρό-
νια έχουν πληρωθεί όλοι οι φόροι που 
αναλογούν στο συγκεκριμένο ακίνητο 
(ΕΝΦΙΑ και ΦΑΠ), καθώς και ότι όλα τα 
στοιχεία του ακινήτου είναι σωστά και 
δεν έχουν απόκλιση από τα συμβόλαια 

και τα λοιπά αποδεικτικά έγγραφα. Ση-
μειώνεται ότι στις περιπτώσεις κατά τις 
οποίες έχει εκδοθεί πιστοποιητικό με πα-
ρακράτηση οφειλόμενου φόρου, δεν εκ-
δίδεται άλλο πριν από τη χρησιμοποίησή 
του, με εξαίρεση την περίπτωση που έχει 
ήδη εξοφληθεί μέρος ή το σύνολο του 
οφειλόμενου φόρου, οπότε εκδίδεται 
νέο πιστοποιητικό. 

Το…εισιτήριο
Το πιστοποιητικό ΕΝΦΙΑ αποτελεί το 

«εισιτήριο», προκειμένου ο φορολογού-
μενος να προχωρήσει στο επόμενο στά-
διο της μεταβίβασης. 

Σύμφωνα με το νέο αυστηρό πλαίσιο 
της ΑΑΔΕ, το Πιστοποιητικό ΕΝΦΙΑ για 
συναλλαγές στα ακίνητα, προσκομίζεται 
κατά περίπτωση από τον άμεσα εμπλε-
κόμενο ως εξής:

1. Για τον κύριο του ακινήτου ή πρό-
σωπο που έχει εξουσιοδοτηθεί ειδικά για 
την υποβολή της αίτησης και λήψη του 
πιστοποιητικού καθώς και για τους νόμι-

μους εκπροσώπους των νομικών προ-
σώπων ή προσώπων που έχουν εξουσιο-
δοτηθεί από αυτούς. 

2. Όταν συντάσσεται συμβόλαιο που 
αφορά νομικό πρόσωπο, το οποίο έχει 
τεθεί υπό εκκαθάριση ή βρίσκεται υπό 
αναγκαστική διαχείριση, το πιστοποιητι-
κό χορηγείται στον κατά το χρόνο χορή-
γησης αυτού εκκαθαριστή ή προσωρινό 
διαχειριστή του νομικού προσώπου ή σε 
πρόσωπα που έχουν εξουσιοδοτηθεί ει-
δικά για αυτό.
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3. Σε περίπτωση κληρονομιάς, στην οποία έχει ορι-
σθεί εκκαθαριστής ή εκτελεστής διαθήκης, το πιστοποι-
ητικό χορηγείται στον κατά το χρόνο χορήγησης αυτού 
εκτελεστή ή εκκαθαριστή διαθήκης ή σε πρόσωπα που 
έχουν εξουσιοδοτηθεί ειδικά για αυτό.

4. Όταν το φυσικό ή νομικό πρόσωπο έχει κηρυχθεί 
σε κατάσταση πτώχευσης, χορηγείται στον κατά το χρόνο 
χορήγησης αυτού σύνδικο της πτώχευσης ή σε πρόσωπα 
που έχουν εξουσιοδοτηθεί ειδικά για αυτό.

5. Ειδική εξουσιοδότηση θεωρείται ότι υπάρχει και 
στην περίπτωση που σε συμβολαιογραφικό έγγραφο 
περιλαμβάνεται διατύπωση από την οποία προκύπτει η 
βούληση του εξουσιοδοτούντος να παραλαμβάνει τρίτος 
αντί αυτού πιστοποιητικό, το οποίο αφορά τη φορολογία 
κατοχής ακινήτων, ακόμη και αν δεν γίνεται ρητή αναφο-
ρά στον ΕΝ.Φ.Ι.Α.

6. Όταν υπάρχει χρονομεριστική μίσθωση ακινήτου 
(timesharing) με συμβολαιογραφικό έγγραφο από τουρι-
στική επιχείρηση σε ιδιώτη, κατά την εκμίσθωση προσκο-
μίζεται πιστοποιητικό ΕΝΦΙΑ από τον κύριο του ακινήτου.

7. Στα καταπιστεύματα, μέχρι να περιέλθει το ακίνητο 
στον καταπιστευματοδόχο, υποχρέωση προσκόμισης πι-
στοποιητικού έχει ο βεβαρημένος με καταπίστευμα. Μετά 
την επαγωγή του καταπιστεύματος, ο καταπιστευματοδό-
χος προσκομίζει υπεύθυνη δήλωση ή και πιστοποιητικό, 
κατά περίπτωση.

8. Όταν συντάσσεται οριστικό συμβόλαιο μετά από 
προσύμφωνο πώλησης (και όχι προσυμφώνου διανο-
μής ή ανταλλαγής), το οποίο περιέχει τον όρο της αυ-
τοσύμβασης, με εξαίρεση το εργολαβικό προσύμφωνο, 
πιστοποιητικά λαμβάνουν ο πωλητής ή/και ο αναφερό-
μενος στο προσύμφωνο με τον όρο της αυτοσύμβασης 
αγοραστής, ανάλογα με τα χρόνια που ήταν υπόχρεοι 
σε αναγραφή του ακινήτου στη δήλωση στοιχείων ακι-
νήτων. Στα εργολαβαικά προσύμφωνα, κατά τη σύνταξη 
του οριστικού συμβολαίου πώλησης του εργολαβικού 
ανταλλάγματος από τον οικοπεδούχο στον εργολάβο ή 
σε τρίτο πρόσωπο που αυτός θα υποδείξει, πιστοποιητικά 

λαμβάνουν ο οικοπεδούχος ή/και ο εργολάβος, ανάλογα 
με τα χρόνια που ήταν υπόχρεοι σε αναγραφή του ακινή-
του στη δήλωση στοιχείων ακινήτων. Αν το εργολαβικό 
αντάλλαγμα έχει μεταβιβασθεί περαιτέρω από τον εργο-
λάβο σε τρίτον με προσύμφωνο πώλησης που περιέχει 
τον όρο της αυτοσύμβασης, κατά τη σύνταξη του οριστι-
κού συμβολαίου, πιστοποιητικά λαμβάνουν ο εργολάβος 
ή/και ο οικοπεδούχος, ανάλογα με τα χρόνια που ήταν 
υπόχρεοι σε αναγραφή του ακινήτου στη δήλωση στοι-
χείων ακινήτων.

9. Όταν υπάρχει οριστικό συμβόλαιο από προσύμφω-
νο δωρεάς ή γονικής παροχής, το οποίο περιέχει τον όρο 
της αυτοσύμβασης, πιστοποιητικό λαμβάνει ο δωρητής ή 
γονέας που ορίζεται στο προσύμφωνο. 

10. Σε περίπτωση σύνταξης οριστικού συμβολαίου 
από προσύμφωνο πώλησης, χωρίς τον όρο της αυτο-
σύμβασης, πιστοποιητικό λαμβάνει ο εκ προσυμφώνου 
πωλητής.

11. Όταν υπάρχει τροποποίηση ή διόρθωση συμβο-
λαίου σύστασης οριζόντιας ιδιοκτησίας, εάν ένας εξ των 
συμβαλλομένων ιδιοκτητών τροποποιεί το ακίνητό του 
(π.χ. κλείσιμο ημιυπαιθρίου, εσωτερικές διαρρυθμίσεις) 
και η αλλαγή αυτή επηρεάζει μόνο το δικό του ακίνητο 
χωρίς να μεταβάλλονται τα χιλιοστά των άλλων ιδιοκτη-
σιών, απαιτείται πιστοποιητικό ΕΝ.Φ.Ι.Α. μόνο από αυτόν. 
Το ίδιο ισχύει και σε περιπτώσεις διαίρεσης ή συνένωσης 
ιδιοκτησιών του ιδίου ιδιοκτήτη. Σε περίπτωση όμως που 
με την τροποποίηση αυτήν μεταβάλλονται και τα χιλιο-
στά των υπολοίπων συμβαλλομένων τότε απαιτούνται 
πιστοποιητικά από όλους.

12. Αν γίνεται τροποποίηση σύστασης οριζόντι-
ας ιδιοκτησίας κοινόχρηστου ή κοινόκτητου ακινήτου, 
προκειμένου να ορισθεί ότι τμήμα αυτού θα ανήκει κατ’ 
αποκλειστική χρήση ή θα αποτελεί παρακολούθημα συ-
γκεκριμένης οριζόντιας ιδιοκτησίας ή ενσωματώνεται σε 
αυτήν, δεν απαιτείται η μνημόνευση και επισύναψη του 
πιστοποιητικού από τους άλλους συνιδιοκτήτες του ακι-
νήτου, οι οποίοι συμπράττουν στην πράξη αυτή, εφόσον 

δεν πραγματοποιείται ουδεμία μεταβολή στις δικές τους 
οριζόντιες ιδιοκτησίες ή στα ποσοστά συνιδιοκτησίας αυ-
τών επί του ακινήτου.

13. Αν τροποποιείται σύσταση οριζόντιας ιδιοκτησίας 
λόγω τακτοποίησης ανεξάρτητου κτίσματος σε κοινόχρη-
στο ή κοινόκτητο χώρο πολυκατοικίας, απαιτείται πιστο-
ποιητικό από όλους τους συμβαλλόμενους, σύμφωνα με 
τα χιλιοστά τους επί του οικοπέδου.

14. Αν το φυσικό πρόσωπο έχει υπαχθεί στις ευνοϊκές 
διατάξεις του ν. 3869/2010 περί τακτοποίησης και έχει 
ορισθεί εκκαθαριστής, τότε το πιστοποιητικό χορηγείται 
στον κατά το χρόνο χορήγησης αυτού εκκαθαριστή ή σε 
πρόσωπα που έχουν εξουσιοδοτηθεί ειδικά για αυτό.

15. Το πιστοποιητικό ΕΝΦΙΑ είναι υποχρεωτικό σε πε-
ρίπτωση σύνταξης συμβολαιογραφικών εγγράφων, με τα 
οποία προσκυρώνεται οικοπεδική έκταση που ανήκει σε 
δήμο, μετά από κύρωση της πράξης εφαρμογής σχεδίου 
πόλης. 

16. Σε περίπτωση σύνταξης συμβολαιογραφικών εγ-
γράφων μισθώσεων ακινήτων ή λύσης μισθωτικών συμ-
βάσεων, με εξαίρεση τις μισθώσεις, τις άδειες και άλλες 
συναφείς συμβάσεις που συνάπτονται από την Εταιρεία 
Αεροδρομίου.

17. Απαραίτητο είναι το πιστοποιητικό ΕΝΦΙΑ σε περί-
πτωση επανάληψης ή διόρθωσης συμβολαίου λόγω δι-
όρθωσης περιγραφικών στοιχείων των ακινήτων καθώς 
και για αλλαγή του ονοματεπωνύμου, του πατρωνύμου ή 
του αριθμού φορολογικού μητρώου συμβαλλόμενου ή 
λόγω επισύναψης εσφαλμένου πιστοποιητικού ΕΝ.Φ.Ι.Α. 
Σε περίπτωση μερικής διόρθωσης συμβολαίου ως προς 
ένα μόνο ακίνητο ή εμπράγματο δικαίωμα το απαιτούμε-
νο πιστοποιητικό προσκομίζεται μόνο γι αυτό.

18. Σε παροχή δικαιώματος προσημείωσης ή υποθή-
κης επί ακινήτου ή εξάλειψης προσημείωσης ή υποθή-
κης.

19. Κατά τη σύνταξη συμβολαιογραφικών εγγράφων 
λόγω «πλήρωσης διαλυτικής αίρεσης».

reportage

Το πιστοποιητικό του ΕΝΦΙΑ δεν 
απαιτείται σε πολλές άλλες περιπτώ-
σεις, απαλλάσσοντας έτσι τον φορο-
λογούμενο από πιθανούς... μπελάδες. 

 Έτσι, δεν απαιτείται σε πε-
ριπτώσεις έκθεσης πλειστηριασμού, 
διόρθωσης συμβολαίου ως προς 
την περιγραφή (π.χ. όρια), σύστασης 
δουλείας και διόδου σε κοινόχρηστο 
χώρο, όταν εξοφλείται τίμημα επί 
ακινήτου χωρίς μεταβολή των περι-
γραφικών στοιχείων του ακινήτου, 
σε συμβόλαια μονομερούς αποδοχής 

πρότασης δωρεάς λόγω θανάτου, 
στην αποδοχή κληρονομιάς οικοπε-
δούχου, ή όταν δεσμεύεται ή αποδε-
σμεύεται θέση στάθμευσης. Επίσης, 
δεν απαιτείται πιστοποιητικό ΕΝΦΙΑ 
όταν υπάρχει μονομερής εξάλειψη 
υποθήκης ή στην άρση κατάσχεσης, 
παραχώρηση υποθήκης ή προσημεί-
ωσης για εξασφάλιση δικαιωμάτων 
του Ελληνικού Δημοσίου, σε περιπτώ-
σεις σύνταξης συμβολαίου για τον 
κανονισμό πολυκατοικίας ή συμβο-
λαίου για παράταση προσυμφώνου ή 

σύνταξης προσυμφώνου για πώληση 
μελλοντικού δικαιώματος. 

 Επίσης, ο άμεσα ενδιαφερό-
μενος ιδιοκτήτης ακινήτου δεν υπο-
χρεούται στην προσκόμιση πιστοποιη-
τικού ΕΝΦΙΑ όταν υπάρχει μεταγραφή 
κληρονομητηρίου ή πιστοποιητικού 
δικαστηρίου για αποποίηση ή μη της 
κληρονομιάς, σε περιπτώσεις παρά-
τασης μισθωτηρίου συμβολαίου, στις 
περιπτώσεις υπεκμίσθωσης ή χρο-
νομεριστικής υπεκμίσθωσης σε τρίτο 
πρόσωπο, όταν γίνεται μεταγραφή 

πρακτικού συμβιβαστικής επίλυσης 

διαφοράς, όταν τροποποιείται το συμ-

βόλαιο ως προς το τίμημα και τέλος 

σε περίπτωση μεταβίβασης από ερ-

γολάβο, μετά από την μεταβίβαση 

των ποσοστών του εργολαβικού του 

ανταλλάγματος προς αυτόν από τον 

οικοπεδούχο, για τα έτη που ο οικοπε-

δούχος είχε την υποχρέωση δήλωσης 

του ακινήτου.

Ποιοι μπορούν να αποφύγουν τους μπελάδες των…χαρτιών!
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Ο Γενικός Γραμματέας Υποδομών Γιώργος Καραγιάννης στην karfitsa

«Το σχέδιο μας για τη Θεσσαλονίκη περιέχει όλων 
των ειδών τα έργα, μεγαλύτερα ή μικρότερα»

«Το σχέδιο μας για τη Θεσσαλονίκη 
είναι σαφές, συνεκτικό και ολιστικό. 
Περιέχει όλων των ειδών τα έργα, 
μεγαλύτερα ή μικρότερα και εκτείνε-
ται στο σύνολο της πόλης», δηλώνει 
ο Γενικός Γραμματέας Υποδομών 
Γιώργος Καραγιάννης σε συνέντευξη 
του στην karfitsa. Ο κ. Καραγιάννης 
στέλνει παράλληλα και το δικό του 
μήνυμα αναφορικά με το έργο του 
μετρό Θεσσαλονίκης τονίζοντας 
«όσο και αν κάποιοι προσπαθούν να 
καθυστερήσουν το έργο, δεν θα τα 
καταφέρουν, παραμένουμε πιστοί στα 
χρονοδιαγράμματά μας. Το 2023 οι 
Θεσσαλονικείς, θα έχουν μετρό στην 
πόλη τους». Εξηγώντας τις ευκαιρίες 
που προκύπτουν μέσα από τα κονδύ-
λια του Ταμείου Ανάκαμψης ο Γενικός 
Γραμματέας Υποδομών υπογραμμίζει, 
«πρόκειται για ένα πλάνο μεγάλων 
παρεμβάσεων σε όλη τη χώρα που 
θα αναβαθμίσει το αποτύπωμα των 
υποδομών.

Οι αρνητικές επιπτώσεις της παν-
δημίας έχουν αλλάξει τον σχεδιασμό 
στον τομέα των υποδομών; Έγινε αιτία 
για αναστολή έργων; Με την πανδημία 
να έχει πλήξει στρατηγικούς τομείς της 
οικονομίας, όπως ο τουρισμός, η εστίαση 
κτλ., η ανάπτυξη των δημόσιων υποδο-
μών με τη χρήση όλων των διαθέσιμων 
χρηματοδοτικών και νομοθετικών εργα-
λείων, αποκτά σπουδαιότερο ρόλο από 
αυτόν που διαδραμάτισε όλα τα προη-
γούμενα χρόνια. 

Βασική προτεραιότητά μας, ως 
Υπουργείο Υποδομών, είναι ο κατασκευ-
αστικός κλάδος της χώρας να αποτελέσει 
την ατμομηχανή της οικονομίας, αφού με 
αυτόν εμπλέκονται είτε άμεσα, είτε έμμε-
σα, περισσότερα από 100 επαγγέλματα, 
ενισχύοντας ουσιαστικά την οικονομία, 
δημιουργώντας  ένα ισχυρό κύμα ανά-
καμψης και επιστροφής της χώρας σε 
θετικούς ρυθμούς ανάπτυξης.

Αντιλαμβανόμενοι λοιπόν τις απαιτή-
σεις και τις προκλήσεις των καιρών, όχι 
μόνο δεν αναστείλαμε τον προγραμμα-
τισμό μας αλλά αντίθετα τρέξαμε ακόμα 
ταχύτερα τις διαδικασίες. Συγκεκριμένα 
προχωρήσαμε στον εκσυγχρονισμό του 
υφιστάμενου θεσμικού πλαισίου υλοποί-
ησης των δημοσιών συμβάσεων έργων, 
ώστε αυτά να μπορούν να υλοποιούνται 
ταχύτερα, οικονομικότερα και με μεγα-
λύτερη διαφάνεια.  

Στην Θεσσαλονίκη όπως γνωρίζετε 
έχει αλλάξει πολλές φορές το χρονο-
διάγραμμα υλοποίησης του μετρό. Το 
χρονοδιάγραμμα που έχει τεθεί από 
εσάς για ολοκλήρωση το 2023 ισχύει; 
Τι γίνεται με τον σταθμό Βενιζέλου και 
την επέκταση στα δυτικά; Ο στόχος μας 
παραμένει το 2023 η Θεσσαλονίκη να 
έχει το μετρό της και περιμένουμε την 

απόφαση του ΣτΕ προκειμένου να προ-
χωρήσουμε.

Προτείναμε και προχωρήσαμε την 
τεχνική λύση που εξασφαλίζει και Μετρό 
και Αρχαία για την πόλη και οι Θεσσα-
λονικείς, το 2023 θα έχουν μετρό στην 
πόλη τους. Όσο και αν κάποιοι προσπα-
θούν να καθυστερήσουν το έργο, δεν θα 
τα καταφέρουν, παραμένουμε πιστοί στα 
χρονοδιαγράμματά μας. Για τη δυτική 
επέκταση, σύντομα θα υπογραφεί η σύμ-
βαση για τις πρόδρομες εργασίες προκει-
μένου να δρομολογηθεί και η υλοποίηση 
αυτής μας της δέσμευσης. Το Μετρό θα 
αποσυμφορήσει σημαντικά τον κυκλο-
φοριακό φόρτο της συμπρωτεύουσας 
και γνωρίζουμε πολύ καλά τον καθορι-
στικό ρόλο που θα έχει στην περαιτέρω 
οικονομική ανάπτυξη της πόλης. Ήταν 
άλλωστε από τις πρώτες προτεραιότητες 

που θέσαμε στο Υπουργείο για την πόλη 
της Θεσσαλονίκης που περιμένει για χρό-
νια αυτό το έργο.

   Καθώς πλησιάζει το καλοκαίρι η 
Χαλκιδική θα έχει την τιμητική της, με 
την προϋπόθεση να επιτρέπονται οι 
μετακινήσεις από Νομό σε Νομό. Επο-
μένως τίθεται το ερώτημα κατά πόσο 
προχωρούν τα έργα στην οδική της 
σύνδεση με την Θεσσαλονίκη και εάν 
υπάρχει στον σχεδιασμό κάποιο άλλο 
μεγάλο έργο για την συγκεκριμένη Πε-
ριφερειακή Ενότητα; Έχουμε προχωρή-
σει στην ανάθεση και πλέον κατασκευ-
άζεται το ορφανό χιλιόμετρο στο τμήμα 
Μουδανιά-Ποτίδαια, ένα έργο σημαντικό 
που θα αποσυμφορήσει την κίνηση τους 
καλοκαιρινούς μήνες.

Παράλληλα, είναι σε φάση δημοπρά-
τησης το πρώτο έργο ΣΔΙΤ που αφορά 
φράγμα, το φράγμα Χαβρία, ένα έργο 
ύψους 85 εκατ. € που θα καλύψει τις 
υδρευτικές ανάγκες του 33% του συνό-
λου των υδατικών αναγκών της Χαλκι-
δικής. Πρόκειται για έργο σταθμό, για τις 
δημόσιες υποδομές στη χώρα.

 Το Ταμείο Ανάκαμψης αποτελεί 
μια μεγάλη οικονομική διέξοδο για την 
χώρα. Σε επίπεδο υποδομών τι σχεδια-
σμός υπάρχει από την απορρόφηση μέ-
ρους των συγκεκριμένων κονδυλίων; 
Στο Υπουργείο Υποδομών και Μεταφο-
ρών, εργαστήκαμε εντατικά και μεθοδικά 
όλη την προηγούμενη περίοδο, αξιολο-
γώντας τις τρέχουσες ανάγκες στο τομέα 
των υποδομών της χώρας, για την επι-
λογή ώριμων έργων που να μπορούν να 
συμπεριληφθούν και χρηματοδοτηθούν 
από το Ταμείο Ανάκαμψης. 

Στη πρότασή μας υπάρχουν νέοι με-
γάλοι οδικοί άξονες όπως ο ΒΟΑΚ και ο 
Ε-65, ο νέος Προαστιακός Δυτικής Αττι-
κής που θα αναβαθμίσει όλη την οικο-
νομικά δυναμική, αλλά υποβαθμισμένη 
περιοχή, μεγάλα αντιπλημμυρικά έργα 
για να αντιμετωπιστούν αποτελεσματικά 
οι επιπτώσεις της κλιματικής αλλαγής 
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που βλέπουμε όλο και πιο συχνά να χτυπά τη πόρτα μας, 
αλλά και έργα ύδρευσης, βελτίωσης των αεροδρομίων 
μας, ψηφιοποίησης των υπηρεσιών του Υπουργείου μας 
και των διαδικασιών του.

Πρόκειται για ένα πλάνο μεγάλων παρεμβάσεων σε 
όλη τη χώρα που θα αναβαθμίσει το αποτύπωμα των 
υποδομών στη προσπάθεια ανάκαμψης της χώρας.

  Στην Θεσσαλονίκη έχουν δρομολογηθεί και υλο-
ποιούνται σημαντικά έργα που πρόκειται να αλλάξουν 
προς το καλύτερο ολόκληρη την φυσιογνωμία της. Εί-
στε Θεσσαλονικιός και γνωρίζετε καλά τις ανάγκες της 
πόλης. Θεωρείτε ότι υπάρχουν κενά στις υποδομές της 
που πρέπει να καλυφθούν; Η δυναμική της πόλης λόγω 
της θέσης της, της ιστορίας της και των ιδιαίτερων χα-
ρακτηριστικών της, είναι δυνητικά μεγάλη, αλλά παρόλα 
αυτά,  έχει μείνει πίσω. Στο επίπεδο των Υποδομών και 
των νέων έργων, η Θεσσαλονίκη ήταν εξαρχής προτεραι-
ότητα για εμάς.

Το σχέδιο μας για τη Θεσσαλονίκη είναι σαφές, συ-
νεκτικό και ολιστικό. Περιέχει όλων των ειδών τα έργα, 
μεγαλύτερα ή μικρότερα και εκτείνεται στο σύνολο της 
πόλης.

Εκτός του Μετρό, παρουσιάσαμε το Flyover, την νέα 
Ανατολική Εσωτερική Περιφερειακή Λεωφόρο της Θεσ-
σαλονίκης, ένα έργο πνοής για την πόλη, ύψους 370 
εκατ. €, το οποίο θα αποσυμφορήσει την υπάρχουσα Ανα-
τολική Περιφερειακή, θα ανεβάσει τα επίπεδα ασφαλείας 
και εξυπηρέτησης με ταυτόχρονη προστασία του περι-
βάλλοντος.

Ακόμα, προετοιμάζουμε τη σύνδεση του 6ου προ-
βλήτα με τον ΠΑΘΕ και το σιδηροδρομικό δίκτυο, καθώς 
και τις επεμβάσεις βελτίωσης της οδικής ασφάλειας στο 
τμήμα Θέρμη-Γαλάτιστα. Προχωράμε στην κατασκευή, 
μέσω ΣΔΙΤ, 17 Σχολικών Μονάδων, προϋπολογισμού 
130 εκατ. €, στην Περιφέρεια της Κεντρικής Μακεδονίας, 
όπου αντιμετωπίζονται μεγάλα προβλήματα στέγασης 
μαθητών στους Δήμους  Νεάπολης Συκεών, Λαγκαδά, 
Ωραιοκάστρου, Θέρμης,        Αμπελοκήπων – Μενεμένης, 
Καλαμαριάς και Πυλαίας Χορτιάτη. 

Προχωράμε και στην ανακατασκευή του Δικαστικού 

Μεγάρου Θεσσαλονίκης συνολικού προϋπολογισμού 51 
εκατ. € μέσω ΣΔΙΤ, ένα έργο που είχε ανάγκη η πόλη και 
που επιτέλους μπαίνει σε τροχιά υλοποίησης.

Στη Δυτική Θεσσαλονίκη, προχωράμε Αντιπλημμυρι-
κά έργα στην περιοχή της Λαχαναγοράς ύψους 33 εκα-
τομμυρίων € και στη Καλαμαριά ύψους 12 εκατομμυ-
ρίων €, τις Δυτικές Επεκτάσεις του Μετρό που σύντομα 
θα συμβασιοποιηθούν ώστε να ξεκινήσουν οι πρόδρομες 
εργασίες και τη δημοπράτηση δύο γυμναστηρίων συνο-
λικού προϋπολογισμού 1,6 εκατομμυρίων € στο Δήμο 
Αμπελοκήπων- Μενεμένης μέσω της ΚΤΥΠ.

συνέντευξη

Το Μετρό θα αποσυμφορήσει σημαντικά τον κυκλοφοριακό 

φόρτο της συμπρωτεύουσας και γνωρίζουμε πολύ καλά τον 

καθοριστικό ρόλο που θα έχει στην περαιτέρω 

οικονομική ανάπτυξη της πόλης
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Εργαλείο «ανάγνωσης»  των αναγκών στην αγορά εργασίας στα «χέρια» της ΠΚΜ

Χονδρεμπόριο και Logistics σαν να μην 
υπήρξαν κρίση και πανδημία

Μερικά πολύ ενδιαφέροντα 
συμπεράσματα και μάλιστα 
απέναντι στο κοινό αίσθημα 

για την πορεία της οικονομίας, ειδικά 
την δύσκολη περίοδο της πανδημίας, 
έχουν προκύψει από  την επεξεργα-
σία των στοιχείων (Εργάνη, ΕΙΕΑΔ 
)  από το Μηχανισμό Διάγνωσης των 
Αναγκών της Αγοράς Εργασίας στην 
Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας. 
Έναν μηχανισμό ο οποίος εκτός από 
τις εκπλήξεις που προσφέρει σχετικά 
με την αναπτυξιακή πορεία που έχουν 
κάποιοι κλάδοι, παρά το δυσμενές 
οικονομικό περιβάλλον τουλάχιστον 
της τελευταίας δεκαετίας στην χώρα 
μας, αποτελεί και ένα σημαντικό 
εργαλείο «ανάγνωσης» των αναγκών 
που προκύπτουν στην αγορά εργασίας 
ή του κορεσμού σε διάφορους επαγ-
γελματικούς κλάδους. Αποτέλεσμα η 
στοχευμένη κατεύθυνση για εργασιακή 
εξειδίκευση. 

Ούτε κρίση ούτε πανδημία σε Χον-
δρεμπόριο και Logistics 

Σε αντίθεση με την κατάσταση στην 
οποία έχει περιέλθει μεγάλο μέρος της 
οικονομικής δραστηριότητας της χώρας, 
υπάρχουν δυο κλάδοι αυτοί του χον-
δρεμπορίου και των Logistics που όχι 
μόνο φαίνεται πως δεν επηρεάστηκαν 
από την δεκαετή οικονομική κρίση και 
την αμέσως επόμενη υγειονομική κρίση 
της πανδημίας κορωνοϊού, αλλά όλα τα 
στοιχεία δείχνουν πως έχουν βγει και πιο 
«δυνατοί». 

Το 2019 είναι το έτος όπου η Ελλη-
νική οικονομία έβγαινε από μια κρίση 
δεκαετούς διάρκειας η οποία είχε πατή-
σει «φρένο» σχεδόν σε κάθε οικονομική  
δραστηριότητα και είχε πολλαπλασιάσει 
τα προβλήματα στην αγορά και το επιχει-
ρείν. Αμέσως μετά ακολούθησε το 2020,  
έτος εμφάνισης της πανδημίας του κο-
ρωνοϊού και μιας υγειονομικής κρίσης 
που διαδέχθηκε την προηγούμενη κρίση, 

με αποτελέσματα συντριπτικά για την οι-
κονομία της Κεντρικής Μακεδονίας. 

Ωστόσο,  οι δυο κλάδοι του χονδρε-
μπορίου και των Logistics σε πείσμα της 
παραπάνω εικόνας, την χρονική περίοδο 
2019 – 2020 ακολουθούν τον δικό τους 
δρόμο, ο οποίος είναι αναπτυξιακός την 
στιγμή που κατέχουν την πρωτιά στην 
δημιουργία νέων θέσεων εργασίας, κα-
θώς κατάφεραν να έχουν το υψηλότερο 

ποσοστό πανελλαδικά.
Μετά την επεξεργασία των αντίστοι-

χων στοιχείων από το Μηχανισμό Διά-
γνωσης των Αναγκών της Αγοράς Ερ-
γασίας στην ΠΚΜ προκύπτουν τα εξής 
αποτελέσματα:

Για το 2019, οι κλάδοι του χονδρι-
κού εμπορίου και της Αποθήκευσης και 
υποστηρικτικών στην μεταφορά δρα-
στηριοτήτων,  δημιουργούν στην ΠΚΜ 

το 50,3% και το 28,1% των συνολικών 
νέων θέσεων εργασίας  της Χώρας στους 
αντίστοιχους κλάδους, ποσοστά πολύ 
υψηλότερα δηλαδή από τη μέση συμμε-
τοχή της ΠΚΜ (15,1%). Αυτό το γεγονός 
υποδηλώνει την δυναμική που αναπτύσ-
σεται γύρω από τους συγκεκριμένους 
κλάδους στην ΠΚΜ, άρα και το ενδεχό-
μενο αύξησης της εργασιακής εξειδίκευ-
σης. Είναι χαρακτηριστικό ότι το 2019, οι 
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8 στις 100 νέες θέσεις εργασίας στην ΠΚΜ δημιουργήθη-
καν στο Χονδρικό Εμπόριο.

Αδειοδότηση 300 επιχειρήσεων 
logistics στη Θεσσαλονίκη

Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία της Αντιπεριφέρειας 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, στο διάστημα των τελευ-
ταίων δυόμιση (2,5) ετών έχουν αδειοδοτηθεί μόνο στην 
περιοχή της Θεσσαλονίκης 300 επιχειρήσεις Logistics. 

Πρόκειται για εταιρείες που δημιουργούν κέντρα αποθή-
κευσης για την εξυπηρέτηση των εργασιών τους και εται-
ρείες παροχής υπηρεσιών σε τρίτους.

Η συμβολή του συγκεκριμένου κλάδου των Κέντρων 
Αποθήκευσης και Διανομής (Logistics) στην δημιουργία 
νέων θέσεων εργασίας το 2019 είναι άξια αναφοράς, κα-
θώς πρόκειται για έναν νέο αναπτυσσόμενο κλάδο στην 
Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας με εντυπωσιακή δυ-
ναμική τα τελευταία 2, 5 χρόνια. 

Οι αδειοδοτήσεις στην Θεσσαλονίκη,  αφορούν ως 
επί το πλείστον ελληνικές επιχειρήσεις, κάποιες από τις 
οποίες υλοποιούν νέες επενδύσεις, ενώ άλλες επενδύ-
ουν σε επέκταση των  εγκαταστάσεων  τους,  σε τομείς 
όπως των  φρούτων και λαχανικών, των  ειδών  οικιακής 
χρήσης,  των σιτηρών, των  ποτών,  του ακατέργαστου 
καπνού,  σπόρων και  ζωοτροφών,  γαλακτοκομικών,  
αβγών,  βρώσιμων ελαίων και λιπών,  ξυλείας, οικοδο-
μικών υλικών, ειδών υγιεινής,  σιδηρικών,  εξοπλισμού 
εγκαταστάσεων θέρμανσης,  των φαρμακευτικών προϊ-
όντων. 

Οι πιο  πρόσφατες αιτήσεις αδειοδότησης αφορούσαν 
στην ίδρυση Κέντρων Logistics  για την αποθήκευση και 
διαχείριση  εμβολίων κατά του  COVID- 19, στοιχείο που 
αποδεικνύει την ευελιξία και την ικανότητα  του συγκε-
κριμένου  κλάδου ν’ ανταποκριθεί  άμεσα στις ανάγκες, 
αλλά και τις προκλήσεις της εκάστοτε συγκυρίας.

 Για το 7μηνο του 2020,  (διάστημα για το οποίο  υπάρ-
χουν αυτή τη στιγμή διαθέσιμα στοιχεία) , η ίδια τάση πα-
ρατηρείται τόσο για τον κλάδο του χονδρικού εμπορίου, 
με συμμετοχή της ΠΚΜ κατά 39% στις αντίστοιχες νέες 
θέσεις εργασίας της Χώρας, όσο και για τον κλάδο των 
χερσαίων μεταφορών και μέσω αγωγών με συμμετοχή 
25,8 %, έναντι 15,1% της μέσης συμμετοχής της ΠΚΜ. 
Ενδεικτικό είναι ότι το διάστημα αυτό, οι 15 στις 100 νέες 
θέσεις εργασίας  στην ΠΚΜ δημιουργήθηκαν στο Χονδρι-
κό Εμπόριο.

Ευχάριστο είναι το γεγονός πως στον κλάδο του Χον-
δρικού Εμπορίου  ο ρυθμός δημιουργίας  νέων θέσεων 
εργασίας παρέμεινε πολύ υψηλός και το 2020, αν και μι-
κρότερος του 2019, στοιχείο που δείχνει πως δεν επηρε-
άστηκε από τα οριζόντια μέτρα που επεβλήθησαν και απ 
τις οριζόντιες επιπτώσεις της πανδημίας .

Εκτιμάται ότι  η αδιάλειπτη  λειτουργία των καταστη-
μάτων ειδών διατροφής και των σούπερ μάρκετς και οι 
ανάγκες συνεχούς εφοδιασμού τους που προέκυψαν λει-
τούργησαν υποστηρικτικά προς το  γενικό Χονδρεμπόριο 
κατά τη διάρκεια  της προηγούμενης χρονιάς.

Ο κλάδος που αφορά την Αποθήκευση και των Υπο-
στηρικτικών  προς τη εμφανίζει στο 7μηνο αρνητικό 
ισοζύγιο και μειωμένες  κατά 232 θέσεις εργασίας , σε 
αντίθεση με το 2019.

Ως πιο πιθανή εξήγηση για την απώλεια των  θέσε-
ων εργασίας στον κλάδο των Logístics, κατά  το πρώτο 
7μηνο  του 2020, εμφανίζεται η απουσία  τροφοδοσίας 
ξενοδοχειακών και τουριστικών καταλυμάτων, σε όλη 
την επικράτεια της Κεντρικής Μακεδονίας, τα οποία στην 
πλειοψηφία τους παρέμειναν κλειστά και κατά τη διάρ-
κεια  του καλοκαιριού.

«Παρά τις διακυμάνσεις μεταξύ του 2019 και του 
πρώτου 7μηνου του 2020, το Χονδρικό Εμπόριο, οι Χερ-
σαίες Μεταφορές  και τα Logístics, αποδεικνύεται ότι είναι  
πολλά  υποσχόμενοι και ιδιαίτερα ελπιδοφόροι  κλάδοι 
που μπορούν να προσφέρουν  ισχυρή αναπτυξιακή ώθη-
ση στην επανεκκίνηση  της τοπικής οικονομίας την επό-
μενη μέρα. Ο  στρατηγικός μας  σχεδιασμός και η πλήρης 
αξιοποίηση των εργαλείων,  χρηματοδοτικών και άλλων,  
που έχουμε στη διάθεσή μας, αποσκοπούν,  όπως επιση-

μαίνει ο Περιφερειάρχης, Απ. Τζιτζικώστας, στην έξοδο 
πρώτης της Κεντρικής Μακεδονίας από την πολυμέτωπη 
οικονομική  κρίση. 

Απτό παράδειγμα  της αποτελεσματικότητας  των 
προσπαθειών μας, αποτελεί η ‘‘άνθηση‘‘ των  Logistics, 
που βρήκαν διέξοδο ανάπτυξης,  όταν  μετά από  τις πιέ-
σεις μας το 2017, τέθηκε σε ισχύ ο «ξεχασμένος»  νόμος 
4302/2014,  με τον οποίο  ρυθμίζεται  η λειτουργία  του 
διαμεταφορικού εμπορίου και μεταφέρεται  η  αρμοδιό-
τητα αδειοδότησης  εταιριών Logistics στο Β΄ Βαθμό Αυ-
τοδιοίκησης. 

Επιπλέον, κρίσιμο δεδομένο  που επιβεβαιώνει ότι  
η Κεντρική Μακεδονία  με το απαιτούμενο πακέτο  κε-
ντρικών μέτρων ενίσχυσης «έχει τις δυνάμεις» για ν’ 
αποτελέσει την ατμομηχανή οικονομικής ανάκαμψης της 
χώρας,  είναι το γεγονός ότι  το Χονδρικό Εμπόριο και 
τα  Logistics,  το 2019, με τη δραστηριότητά  τους στην 
Κεντρική Μακεδονία συνεισέφεραν το 78, 4 %  των συ-
νολικών  νέων  θέσεων εργασίας  πανελλαδικά στους το-
μείς τους, ενώ το αντίστοιχο  ποσοστό  θέσεων εργασίας 
(Χονδρεμπόριο – Χερσαίες Μεταφορές) στο οικονομικά 
καθηλωμένο από την πανδημία πρώτο 7μηνο του 2020,  
αν και παρουσίασε κάμψη , διατηρήθηκε  υψηλό. Η συ-
νεισφορά των δύο κλάδων σε νέες  θέσεις  εργασίας σε 
πανελλαδικό επίπεδο στους τομείς τους είναι  της τάξεως 
του 64,8 % ». 

συνέντευξη
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Αναμφίβολα η μεγάλη καθυστέρηση 
στην απονομή των συντάξεων αποτελεί 
«αγκάθι» για το ασφαλιστικό μας σύστημα, 
καθώς είναι ένα διαχρονικό πρόβλημα που 
οξύνθηκε τα τελευταία χρόνια. 

Γνωρίζοντας σε βάθος το θέμα των εκ-
κρεμών συντάξεων και από την επαγγελμα-
τική μου εμπειρία ως δικηγόρος με εξειδί-
κευση στο Εργατικό Δίκαιο, ασχολούμαι με 
αυτό από την αρχή της κοινοβουλευτικής 
μου θητείας, τόσο λαμβάνοντας πρωτο-
βουλίες και καταθέτοντας προτάσεις από το 
βήμα Βουλής, όσο και μέσα από τις δημόσιες 
τοποθετήσεις μου. Στο επίκεντρο των προ-
τάσεων μου βρίσκονται δύο βασικοί άξονες 
μεταρρύθμισης του ΕΦΚΑ, που έγκειται στην 
ενίσχυσή του με προσωπικό και στην ψηφια-

κή του αναβάθμιση. 
Είναι θετικό το γεγονός ότι ο Πρω-

θυπουργός επιλήφθηκε του θέματος 
προσωπικά. Και έτσι, ξεκίνησε η λει-
τουργία της ψηφιακής σύνταξης για 
ορισμένες κατηγορίες ασφαλισμένων 
και ψηφίστηκαν νομοθετικές ρυθμίσεις 
που προέκρινε το Υπουργείο Εργασίας, 
με μία προσπάθεια στελέχωσης του 
ΕΦΚΑ με συνταξιούχους υπαλλήλους 
του ΕΦΚΑ και με αποσπασμένους. Πα-
ράλληλα, νέες νομοθετικές παρεμβά-
σεις προβλέπουν τη διεύρυνση των 
δικαιούχων που λαμβάνουν προσωρι-
νή σύνταξη, καθώς και την αξιοποίηση 
δικηγόρων και λογιστών του ιδιωτικού 
τομέα για ταχύτερη έκδοση των συντά-
ξεων, κάτι που κατά την επιστημονική 
μου άποψη θα λειτουργήσει αποδοτι-
κά, εφόσον μπορέσουν να διασφαλι-
στούν συγκεκριμένες διαδικασίες και 
να αντιμετωπιστούν συγκεκριμένες 
δυσκολίες. 

Σαφώς και είναι πολύ σημαντικά τα 
βήματα που έγιναν για την επιτάχυνση 
των διαδικασιών, όμως είναι ανάγκη 
να εφαρμοστεί μία σειρά βελτιωτικών 
αλλαγών, που αφορούν στην απλού-
στευση τόσο των διαδικασιών έκδοσης 
συντάξεων, όσο και της γενικότερης 
λειτουργίας του ΕΦΚΑ ως ενιαίου φο-
ρέα, με ενιαίους κανονισμούς ασφάλι-
σης και παροχών.   

Η ενίσχυση του ΕΦΚΑ με εξειδικευμένο 
προσωπικό είναι μονόδρομος για την κα-
λύτερη και πιο εύρυθμη λειτουργία του. Η 
υποστελέχωση του ΕΦΚΑ αποτελεί παθογέ-
νεια ετών και σε αυτό έρχεται να προστεθεί 

η πλημμελής εκπαίδευση των υπαλλήλων 
στα νέα τους αντικείμενα από τις συγχωνεύ-
σεις και ενοποιήσεις των δομών. Υπάρχουν 
νέοι επιστήμονες που έχουν εργαστεί στο 
παρελθόν στο κομμάτι των συντάξεων μέσω 
προγραμμάτων του ΟΑΕΔ, που μπορούν να 
αξιοποιηθούν με συμβάσεις έργου ή ορισμέ-
νου χρόνου. 

Παράλληλα, είναι απαραίτητη η επιτά-
χυνση της ψηφιοποίησης του ασφαλιστικού 
βίου κάθε ασφαλισμένου, ώστε να μη χρο-
νοτριβεί η έκδοση τόσο των κύριων, όσο 
και των επικουρικών συντάξεων, όπου κι 
εκεί υπάρχουν καθυστερήσεις που φτάνουν 
μέχρι και πέντε έτη. Και τούτο, διότι πέραν 
του πρώην ΙΚΑ που ένα μεγάλο μέρος του 
ασφαλιστικού βίου των ασφαλισμένων είναι 
ψηφιοποιημένο, υπάρχουν ταμεία όπως ο 
ΟΑΕΕ, το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, το 
ΝΑΤ, το Ταμείο των Τυπογράφων, κλπ, όπου 
η ψηφιοποίηση σε αρκετές περιπτώσεις ξεκι-
νά από το μηδέν. 

Την ίδια στιγμή, είναι επιτακτική η ψηφι-
ακή ενοποίηση όλων των ασφαλιστικών τα-

μείων του ΕΦΚΑ. Χρειάζεται να εφαρμοστεί η 
ηλεκτρονική αλληλογραφία (email) μεταξύ 
των υπαλλήλων, ώστε να ελαχιστοποιηθεί ο 
χρόνος επικοινωνίας μεταξύ των συγχωνευ-
θέντων πρώην ασφαλιστικών ταμείων στον 
ΕΦΚΑ, αλλά και μεταξύ διαφορετικών τμη-
μάτων στον ίδιο ασφαλιστικό φορέα. Αυτό, 
βέβαια, προϋποθέτει την αναβάθμιση του 
λογισμικού του ΕΦΚΑ, την ενοποίηση των 
επιμέρους λογισμικών, καθώς και την τε-
χνολογική αναβάθμιση του εξοπλισμού των 
υπηρεσιών.  

Οι παραπάνω προτάσεις μπορούν να 
αποτελέσουν τη βάση μιας οργανωμένης 
προσπάθειας, που θα στοχεύει στην επιτά-
χυνση της απονομής των συντάξεων, στη 
βάση ενός μόνιμου χαρακτήρα παρεμβάσε-
ων, που θα εμπεδώνει τη σχέση εμπιστοσύ-
νης ασφαλισμένου και Διοίκησης. 

*Η Άννα Ευθυμίου είναι Βουλευτής 
Ν.Δ. Α΄ Θεσσαλονίκης και δικηγόρος με 
εξειδίκευση στο Εργατικό Δίκαιο

Εκκρεμείς συντάξεις: ενίσχυση και ψηφιακή αναβάθμιση του 
ΕΦΚΑ 

Γ Ρ Α Φ Ε Ι  Η  Α Ν Ν Α 
Ε Υ Θ Υ Μ Ι Ο Υ *

Νέες νομοθετικές 
παρεμβάσεις 
προβλέπουν 

τη διεύρυνση 
των δικαιούχων 
που λαμβάνουν 

προσωρινή 
σύνταξη, καθώς 

και την αξιοποίηση 
δικηγόρων και 
λογιστών του 

ιδιωτικού τομέα 
για ταχύτερη 
έκδοση των 
συντάξεων

opinion
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Φρικτά βασανιστήρια σε νεαρούς για τα λεφτά της διακίνησης 

Τα βίντεο της οργής 
στα παραπήγματα των μεταναστών 

Πρωτοφανείς μεθόδους 
εκβίασης που χρησιμοποιούν 
τα κυκλώματα διακίνησης 

μεταναστών αποκάλυψε η έρευνα της 
υποδιεύθυνσης αντιμετώπισης οργα-
νωμένου εγκλήματος της ασφάλειας 
Θεσσαλονίκης. Νεαροί μετανάστες 
βιντεοσκοπούνται ενώ βασανίζονται 
φρικτά και οι εικόνες στέλνονται 
στους συγγενείς τους, προκειμένου να 
καταβάλλουν χρήματα ως λύτρα και 
να απελευθερωθούν.  

Εύοσμος, Δενδροπόταμος και Με-
νεμένη είναι μερικές από τις περιοχές 
που είχαν μετατραπεί σε φυλακές για 
δεκάδες μετανάστες. Το κύκλωμα που 
εξαρθρώθηκε με τη σύλληψη 13 Πακι-
στανών, είχε οργανώσει τη μεταφορά στη 
Θεσσαλονίκη, τη φυλάκιση και την πε-
ραιτέρω προώθηση των μεταναστών στα 
ελληνοσκοπιανά σύνορα. Κερδίζοντας 
δεκάδες χιλιάδες ευρώ. Μόνον από τις 
υποθέσεις που εξαρθρώθηκαν μετά την 
έρευνα των αστυνομικών της ασφάλειας 
Θεσσαλονίκης, τα μέλη του κυκλώματος 
σε λίγες ημέρες, από τα μέσα Μαρτίου 
μέχρι τα μέσα Απριλίου, υπολογίζεται ότι 
κέρδισαν περίπου από 150.000 ευρώ.   

Η έρευνα της δίωξης οργανωμένου 
εγκλήματος ξεκίνησε όταν αστυνομικοί 
διαπίστωσαν ότι συγκεκριμένα αυτοκί-
νητα κινούνται στον άξονα Θεσσαλο-
νίκης – νομού Κιλκίς, μεταφέροντας 
μετανάστες. Κατά τη διάρκεια της παρα-
κολούθησης των εμπλεκομένων, όλοι 
τους πακιστανικής καταγωγής, ο αδερ-
φός ενός νεαρού Αφγανού που ζει στην 
Τουρκία ειδοποίησε ομοεθνή του στη 
Θεσσαλονίκη ότι έλαβε βίντεο στο οποίο 
διακρίνεται ότι άγνωστοι τον βασανίζουν 
χρησιμοποιώντας πυρακτωμένο σίδερο. 
Η πληροφορία έφτασε γρήγορα στους 
αστυνομικούς που ήδη ερευνούσαν την 
υπόθεση και έτσι σήμανε συναγερμός. 
Γρήγορα εντοπίστηκε ένα παράπηγμα 

στον Δενδροπόταμο, το οποίο ήταν κλει-
δωμένο με λουκέτο. Στο εσωτερικό του 
ήταν φυλακισμένοι δύο Αφγανοί μόλις 
16 χρόνων ο ένας και 21 χρόνων ο δεύ-
τερος. Ήταν οι νεαροί που βασανίζονταν 
στο βίντεο.  

 
Επιχείρηση «Σαγί»  
Αμέσως ξεκίνησε επιχείρηση – σκού-

πα με τον εντοπισμό όλων των εμπλε-
κομένων προσώπων. Οι αστυνομικοί 
βρήκαν γρήγορα διαμέρισμα στον Εύο-
σμο, όπου ήταν η βάση του κυκλώματος. 
Σύμφωνα με τη δικογραφία που σχηματί-
στηκε σε βάρος των 13 που συνελήφθη-
σαν, οι διακινητές αρχικά μετέφεραν τους 
δύο νεαρούς εκεί, απαιτώντας επιπλέον 
χρήματα για τη μεταφορά τους μέχρι τη 
Θεσσαλονίκη. Εκεί άρχισαν να τους βα-
σανίζουν χρησιμοποιώντας πλαστικά και 

ξύλινα κοντάρια, τα οποία μάλιστα κατα-
σχέθηκαν. Στη συνέχεια τους μετέφεραν 
στον Δενδροπόταμο όπου τους βασάνι-
ζαν με πυρακτωμένα σίδερα. 

Η μέθοδος της βιντεοσκόπησης βα-
σανιστηρίων και της εκβίασης συγγενών 
για να στείλουν χρήματα για την απε-
λευθέρωση των δικών τους ανθρώπων, 
εκτιμάται ότι έχει αναπτυχθεί έντονα το 
τελευταίο διάστημα σε τέτοιες «επιχει-
ρήσεις» των κυκλωμάτων διακινητών. 
Στο πλαίσιο της έρευνας των διωκτικών 
αρχών εξετάζεται εάν οι εμπλεκόμενοι 
έχουν και άλλο παρόμοιο υλικό από 
άλλους μετανάστες που έμειναν φυλα-
κισμένοι και απελευθερώθηκαν αφού 
πρώτα πλήρωσαν, ενώ όμως είχαν 
βασανιστεί. Ήδη τα κινητά τηλέφωνα 
που κατασχέθηκαν εξετάζονται από τα 
εγκληματολογικά εργαστήρια της ΕΛ.ΑΣ. 

Στην περίπτωση του συγκεκριμένου 
κυκλώματος το επίκεντρο της έρευνας 
βρίσκεται στη δράση ενός 20χρονου, του 
αποκαλούμενου «Σαγί», όπως σημειώ-
νεται στη δικογραφία. Έγκυρες πληρο-
φορίες αναφέρουν πως από το κινητό 
του συγκεκριμένου στάλθηκε το βίντεο 
με τους δύο άτυχους Αφγανούς στον 
αδερφό του ενός που βρίσκεται στην 
Τουρκία. Ο ίδιος ήταν αυτός που αναγνω-
ρίστηκε από τα θύματα ότι τους βασάνιζε, 
ενώ επιβεβαιώθηκε και η εμπλοκή των 
άλλων δώδεκα ατόμων. Σύμφωνα με το 
αποτέλεσμα της έρευνας, ο νεαρός φέρε-
ται να συντόνιζε όλες τις διακινήσεις από 
τον Έβρο μέχρι και τα ελληνοσκοπιανά 
σύνορα. Συγκεκριμένα κατηγορείται ότι 
εισέπραττε από 800 έως 1.000 ευρώ για 
τη μεταφορά των μεταναστών από τα 
σύνορα μέχρι τη Θεσσαλονίκη. Όπως κα-
ταγράφεται στη δικογραφία το κύκλωμα 
είχε διάφορους «σταθμούς» κατά τη δι-
άρκεια της διαδρομής για να μην γίνονται 
αντιληπτά τα «καραβάνια» των μετανα-
στών που διακινούνται.  

Στις «φυλακές» της Θεσσαλονίκης 
αναγκάζονταν να δώσουν αυτά τα χρή-
ματα, παρ’ ότι οι ίδιοι υποστήριζαν ότι 
είχαν πληρώσει με ποσά που έφταναν τις 
2.000 ευρώ για τη μεταφορά τους από 
την Κωνσταντινούπολη μέχρι τη Θεσσα-
λονίκη, κατονομάζοντας το βασικό στέ-
λεχος του κυκλώματος στην Τουρκία. 
Και ορισμένοι αποφάσισαν να πληρώ-
σουν και άλλα χρήματα για να φτάσουν 
μέχρι τη Σερβία. Το δρομολόγιο μέχρι 
εκεί κόστιζε περίπου 800 ευρώ. 

Αυτός είναι ο λόγος που οι αστυνομι-
κοί εντόπισαν πολλές περιπτώσεις μετα-
φοράς προς συνοριακά χωριά του νομού 
Κιλκίς, απ’ όπου κινούνται τα πλοκάμια 
άλλων κυκλωμάτων που συνδέονται με 
πρόσωπα στη Βόρεια Μακεδονία και στη 
Σερβία.
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Που επικεντρώνει τις έρευνές της η Δίωξη ναρκωτικών στη μεθόριο

Αλλάζουν ηρωίνη με χασίς 
πάνω στις βάρκες του Eβρου 

Το πρωί του περασμένου Σαβ-
βάτου 17 Απριλίου οι αστυνο-
μικοί της δίωξης ναρκωτικών 

Αλεξανδρούπολης γνώριζαν πως η 
βάρκα που θα διασχίσει τα νερά του 
Έβρου δεν θα μεταφέρει μετανάστες. Η 
πληροφορία για τη διακίνηση μεγάλης 
ποσότητας ηρωίνης ήταν επιβεβαιωμέ-
νη. Στο καρτέρι «έπεσαν» ένας Τούρ-
κος και ένας Πακιστανός. Μετέφεραν 
ποσότητα 5,5 κιλών ηρωίνης. 

Ο Έβρος δεν σταμάτησε ποτέ να απο-
τελεί ένα από τα βασικά περάσματα της 
ηρωίνης προς την Ελλάδα, όπως και 
προς άλλες χώρες της Ευρώπης. Όμως 
τα τελευταία χρόνια, ειδικά μετά την 
έκρηξη του μεταναστευτικού σε Μέση 
Ανατολή και Ευρώπη, υπάρχουν αλλα-
γές που παρατηρούνται ακόμη και σήμε-
ρα και μάλιστα ενισχύονται. Στο ποτάμι 
των ελληνοτουρκικών συνόρων λαμ-
βάνουν χώρα ανταλλαγές ναρκωτικών. 
Από την Ελλάδα φεύγει χασίς και από την 
Τουρκία έρχεται ηρωίνη. Πληροφορίες 
αναφέρουν ότι οι διωκτικές αρχές στην 
Αλεξανδρούπολη εξετάζουν εάν η με-
ταφορά της ηρωίνης το περασμένο Σάβ-
βατο εντάσσεται στον κύκλο αυτών των 
συναλλαγών.  

Τα πρώτα χρόνια και ειδικά τη διετία 
2017 – 18 η εκτίμηση ήταν πως η αύξη-
ση των μεταφορών μεγάλων ποσοτήτων 
χασίς από την Ελλάδα στην Τουρκία οφεί-
λονταν στην έλλειψη του συγκεκριμένου 
ναρκωτικού από τις αγορές της Μέσης 
Ανατολής, δεδομένου ότι ο πόλεμος 
μαίνονταν σε Συρία και Ιράκ, χώρες που 
είχαν ανεπτυγμένη παράνομη παραγω-
γή. Είναι ενδεικτικό πως τα ρεπορτάζ του 
2017 αναφέρουν συνεχώς συλλήψεις 
στον οδικό άξονα Θεσσαλονίκης – Έβρου 
με παράλληλες κατασχέσεις μεγάλων 
ποσοτήτων χασίς. Εκατόν πέντε κιλά σε 
μία περίπτωση, 55 σε άλλη και 27 σε μία 
τρίτη. Η πλειοψηφία των εμπλεκομένων 

είχαν μεταναστευτικό προφίλ και χρησι-
μοποιήθηκαν από τα κυκλώματα, καθώς 
είχαν ανάγκη από χρήματα και ειδικά 
εκείνη την περίοδο είχαν εγκλωβιστεί 
στην Ελλάδα, προσπαθώντας μέσω δι-
κτύων διακινητών να βρουν τρόπο – και 
χρήμα – για να συνεχίσουν το ταξίδι τους 
στην Ευρώπη.  

Είναι η περίοδος που σύμφωνα με τις 
καταγραφές των πληροφοριών των υπη-
ρεσιών δίωξης ναρκωτικών η αναλογία 
ήταν ένα κιλό ηρωίνης προς 15 κιλά 
χασίς. Μία ισοτιμία που χαρακτηρίζεται 
λογική αν κρίνει κανείς πως οι τιμές στην 
Ευρώπη κυμαίνονται σε αυτά τα επίπεδα. 
Όμως τελευταία οι ανάγκες ειδικά στην 
Τουρκία για μεγαλύτερες ποσότητες χα-
σίς, πηγές έλεγαν πως οδήγησαν στην 
πρωτοφανή διαφοροποίηση της ισοτιμί-
ας αυτής, σε σημείο να απειλείται ακόμη 
με κραχ η αγορά των ναρκωτικών. Κά-
νουν λόγο για ισοτιμία ενός κιλού ηρω-

ίνης προς δύο κιλά χασίς! Και αυτό την 
ώρα που οι τιμές των δύο ναρκωτικών 
και οι μεγάλες διαφορές τους παραμέ-
νουν οι ίδιες στην Ευρώπη. 

 
Το αλβανικό χασίς  
Η απάντηση για την αύξηση της δια-

κίνησης χασίς μέσω Έβρου ήρθε από το 
γεγονός ότι στο παγκόσμιο παιγνίδι του 
εμπορίου ναρκωτικών είχε μπει η Αλβα-
νία που «βγήκε» στις αγορές της Μέσης 
Ανατολής και της Τουρκίας προωθώντας 
το δικό της χασίς σε πολύ χαμηλότερες 
τιμές από αυτές που συνήθως πωλού-
νταν. Τουλάχιστον σε πρώτη φάση. Τα 
μέλη της μαφίας του αλβανικού χασίς, 
αστυνομικοί της δίωξης ναρκωτικών 
έλεγαν στην Karfitsaότι βρήκαν ανθρώ-
πους τόσο στην Τουρκία, όσο και στις 
περιοχές που είχαν πληγεί από τον πό-
λεμο, για να προωθήσουν τα δικά τους 
προϊόντα. Τόσο παραγωγές χασίς από το 

φημισμένο Λαζαράτι, όσο όμως και από 
ελληνικές περιοχές που ελέγχονται πάλι 
οι παραγωγές από Αλβανούς, έγιναν διά-
σημες σε Τουρκία και Μέση Ανατολή.  

Οι Αλβανοί έμποροι ναρκωτικών 
άνοιξαν διάπλατα τον ελληνικό δρόμο 
που συνδέει την Ευρώπη με την Τουρκία 
προωθώντας μεγάλες ποσότητες. Ακόμη 
και σήμερα αστυνομικοί της δίωξης ναρ-
κωτικών είναι επιφορτισμένοι με τέτοιες 
υποθέσεις, ενώ στο «παιγνίδι» δεν έμει-
ναν πρόσωπα που έχουν μεταναστευτικό 
και προσφυγικό προφίλ, όμως επανήλ-
θαν άτομα που γνωρίζουν τη συγκεκρι-
μένη αγορά. 

Η διαφοροποίηση της ισοτιμίας των 
ανταλλαγών αυτών, που τινάζει στον 
αέρα ακόμη και την ίδια την αγορά ναρ-
κωτικών, έχει προκαλέσει ανησυχία στις 
διωκτικές αρχές. Εκφράζονται φόβοι 
για μεταφορά μεγαλύτερων ποσοτήτων 
ηρωίνης από την Τουρκία στην Ελλάδα, 
προκειμένου να μεταφερθούν αντίστρο-
φα μεγαλύτερες ποσότητες χασίς. Η αιτία 
για τις αλλαγές αυτές αναζητείται κυρί-
ως στο μονοπώλιο που είχαν κατακτήσει 
οι Αλβανοί βαρόνοι του χασίς, έχοντας 
αποκλείσει όλους τους υπόλοιπους 
«παίκτες» της ευρύτερης περιοχής στη 
νοτιοανατολική Ευρώπη από τη μαζική 
καλλιέργεια κάνναβης και την προώθη-
σή της. Ενδεικτικό είναι ότι ακόμη και το 
ελληνικό χασίς καλλιεργείται και πωλεί-
ται από Αλβανούς εμπόρους, οι οποίοι 
διαθέτουν την εμπειρία της χώρας τους.    

Τελευταία βέβαια, πληροφορίες ανα-
φέρουν, ότι και αυτή η παντοκρατορία 
άρχισε να απειλείται. Η επιλογή συγκε-
κριμένων βαρόνων ναρκωτικών να ενι-
σχύσουν την ποιότητα των παράνομων 
προϊόντων τους, ενδεχομένως να απο-
τελεί την απάντηση για τις διαφοροποιή-
σεις της ισοτιμίας και την ενίσχυση των 
ανταλλαγών με τις βάρκες του Έβρου.
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Χρησιμοποιούν μείγματα με γλυκερίνη και αρωματικά 

Σταμάτησαν τα τσιγάρα και συσκευάζουν 
λαθραίο καπνό για ναργιλέδες 

Ραγδαία αύξηση στην παραγωγή λα-
θραίου καπνού που χρησιμοποιείται για 
ναργιλέδες παρουσιάζεται στη βόρεια 
Ελλάδα. Μόνον το τελευταίο διάστημα 
αστυνομικοί του Κιλκίς και της Θεσσα-
λονίκης κατέσχεσαν ποσότητες μεγαλύ-
τερες του ενός τόνου τέτοιου καπνού, 
ενώ βρέθηκε και εργαστήριο παρασκευ-
ής του λαθραίου μείγματος στην Ξάνθη. 
Ενδεικτικό είναι ότι τα κυκλώματα που 
εμπορεύονται λαθραία καπνικά προϊόντα 
έχουν στρέψει εκεί το ενδιαφέρον τους, 
λόγω της αυξημένης ζήτησης από άτομα 
που κατάγονται από αραβικές χώρες και 
έχουν εγκατασταθεί στην Ελλάδα.  

Το πρωί της περασμένης Τρίτης αστυ-
νομικοί της ασφάλειας Κιλκίς οργάνω-
σαν επιχείρηση ταυτόχρονα σε Θεσσαλο-
νίκη και Ξάνθη. Είχαν πληροφορίες ότι τα 
κυκλώματα που εμπορεύονται λαθραία 
τσιγάρα και συσκευασίες καπνού έχουν 
προχωρήσει σε Παρασκευή καπνού που 
μοιάζει με αυτόν που χρησιμοποιείται για 
ναργιλέ. Κατά τη διάρκεια των ερευνών 
βρέθηκαν περισσότερα από 35.000 πα-
κέτα λαθραία τσιγάρα, όπως και 3.137 
συσκευασίες καπνού, βάρους περίπου 
157 κιλών. Το ενδιαφέρον όμως των 
αστυνομικών επικεντρώθηκε στα 738,5 
κιλά καπνού που είχε γίνει μείγμα με διά-
φορες αρωματικές ουσίες, στα 76,5 κιλά 
ακατέργαστου καπνού και στα 145,5 
κιλά γλυκερίνης. Σε συνδυασμό με το 
ειδικά διαμορφωμένο παρασκευαστήριο 
που βρέθηκε στην Ξάνθη, αποκαλύφτη-
κε ότι εκεί παρασκευαζόταν ο λαθραίος 
καπνός που πωλούνταν σε πλαστικές 
συσκευασίες, δήθεν ως γνήσιος αραβι-
κός καπνός για ναργιλέ.  

Σύμφωνα με τα στοιχεία που συγκέ-
ντρωσαν οι αστυνομικοί οι εμπλεκόμενοι 
άλεθαν τον καπνό χαμηλής ποιότητας 
που είχαν αγοράσει, με διάφορες αρω-
ματικές ουσίες. Στη συνέχεια έκαναν το 
μείγμα με γλυκερίνη, προκειμένου το 

παρασκεύασμα να είναι συμπαγές και 
κολλώδες, όπως ακριβώς συμβαίνει 
με τον καπνό που χρησιμοποιείται κατά 
κύριο λόγο στον αραβικό κόσμο για το 
κάπνισμα του ναργιλέ. Στο παράνομο 
παρασκευαστήριο της Ξάνθης βρέθηκαν 
τρεις μηχανές άλεσης και αεροστεγούς 
συσκευασίας και μία μικρή μπετονιέρα 
προκειμένου να παρασκευάζονται τα 
μείγματα. Ασφαλώς ο καπνός αυτός δεν 
έχει καμία σχέση με τον γνήσιο, για την 
παρασκευή του οποίου χρησιμοποιού-
νται εντελώς διαφορετικές μέθοδοι και 
υλικά.   

Οι τελωνειακές αρχές υπολόγισαν 
ότι τα προϊόντα που κατασχέθηκαν εί-
χαν διαφυγόντες δασμούς που φτάνουν 
τις 329.000 ευρώ, ενώ κατασχέθηκαν 
ως προϊόν λαθρεμπορεύματος 56.160 
ευρώ, σύμφωνα με τη σχετική ανακοί-

νωση. Στον εισαγγελέα  οδηγήθηκαν 
εννέα άτομα, οκτώ εκ των οποίων ομο-
γενείς από χώρες της πρώην σοβιετι-
κής Ένωσης που το τελευταίο διάστημα 
δραστηριοποιούνται έντονα στη λαθρε-
μπορία καπνικών προϊόντων. Ακόμη 
συνελήφθη ένας Παλαιστίνιος, ο οποίος 
πληροφορίες αναφέρουν ότι φέρεται να 
προσέφερε την εμπειρία του, όπως όμως 
και τις επαφές του σε Άραβες που ζουν 
στην Ελλάδα.  

 
Ψάχνουν στις πιάτσες 
των προσφύγων  
Ο λαθραίος καπνός αυτού του είδους 

είτε πωλείται παράνομα στις πιάτσες 
των προσφύγων, είτε γεμίζει μέχρι και 
προθήκες καταστημάτων που  πουλούν 
είδη για τα οποία δείχνουν μεγάλο ενδι-
αφέρον οι πρόσφυγες και οι μετανάστες. 

Αυτός άλλωστε ήταν  ο  λόγος που τα 

κυκλώματα λαθρεμπόρων άρχισαν να 

ενδιαφέρονται έντονα για την εμπορία 

και παρασκευή τέτοιου καπνού. Η ιδιαί-

τερα αυξημένη ζήτηση. Εκτός από τους 

πρόσφυγες από τις αραβικές χώρες, που 

έχουν την κουλτούρα καπνίζοντας ναρ-

γιλέ, ο ναργιλές έχει γίνει μόδα και στους 

Έλληνες. Δεν είναι τυχαίο ότι το τελευ-

ταίο διάστημα πωλούνται και ναργιλέδες 

για οικία χρήση. 

Χαρακτηριστική περίπτωση κατάσχε-

σης λαθραίου καπνού είναι αυτή που εξι-

χνίασε στις αρχές του μήνα το τμήμα πε-

ριουσιακών δικαιωμάτων της ασφάλειας 

Θεσσαλονίκης. Στην περιοχή του Διοικη-

τηρίου συνελήφθησαν τρεις πρόσφυγες 

από τη Συρία, δύο οι  οποίοι έμεναν στο 

υπόγειο και ένας που τη μίσθωνε. Στο 

εσωτερικό βρέθηκαν 270 βάζα με τέτοιο 

καπνό, ενός κιλού το καθένα. Οι αρχές 

έστειλαν δείγματα στο Χημείο για να δι-

απιστώσουν εάν πρόκειται για λαθραίο 

καπνό ο  οποίος απλώς εισήχθη παρά-

νομα στην Ελλάδα, όμως είναι γνήσιο 

προϊόν, ή πρόκειται για καπνό που έχει 

παρασκευαστεί σε παράνομα εργαστήρια 

της Θεσσαλονίκης και η ποιότητά του εί-

ναι αμφισβητήσιμη. 

Το βέβαιο είναι ότι την τελευταία διε-

τία έχουν αυξηθεί οι κατασχέσεις τέτοιων 

προϊόντων, ακόμη και νόμιμων συσκευ-

ασιών. Χαρακτηριστικές είναι περιπτώ-

σεις στην Κρήτη, όπως και πρόσφατα 

στη Βόρεια Ελλάδα όταν οι τελωνειακές 

υπηρεσίες κατέσχεσαν μεγάλο αριθμό 

συσκευασιών ο οποίος εισήχθη παράνο-

μα από την Τουρκία.
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Έλλειψη στα … κεφάλια από τα γαρύφαλλα – Αντιδρούν οι παραγωγοί Κρήτης 

  Τα νυχτερινά κέντρα...  επηρεάζουν 
τον στολισμό του Επιταφίου 

Μπορούν τα κλειστά νυχτερι-
νά κέντρα να επηρεάσουν 
τον στολισμό του Επιταφίου; 

Κι όμως μπορούν! Η επίδραση δεν 
αφορά στην διασκέδαση άλλα στην 
έλλειψη λουλουδιών και κυρίως των 
γαρυφάλλων.

Η παρατεταμένη διακοπή λειτουρ-
γίας των νυχτερινών κέντρων λόγω μέ-
τρων προστασίας από τον κορονοϊό έχει 
επιπτώσεις  και στο θρησκευτικό έθιμο 
του στολισμού του Επιταφίου. Τα κεφά-
λια από κόκκινα γαρύφαλλα που χρησι-
μοποιούνται για τον στολισμό του Επιτα-
φίου το βράδυ της Μεγάλης Πέμπτης από 
τις μυροφόρες έχουν έλλειψη όπως απο-
καλύπτει στην karfitsa o  Μανόλης Σύλ-
λης, ιδιοκτήτης Ανθοπωλείου και Μέλος 
της Διοικητικής Επιτροπής του ΕΕΘ. 

Τα ίδια λουλούδια χρησιμοποιούνται, 
στα κέντρα διασκέδασης κάθε χρόνο σε 
τεράστιες ποσότητες που ανεβάζουν στην 
κορυφή την ζήτηση και την παραγωγή. 
Εδώ και έξι μήνες όμως τα λουλούδια 
αυτά δεν είχαν ζήτηση με αποτέλεσμα οι 
παραγωγοί της Νότιας Ελλάδας και της 
Κρήτης που έχουν και το μεγαλύτερο πο-
σοστό εγχώριας παραγωγής να λάβουν 
τα μέτρα τους και να περιορίσουν την 
παραγωγή. Βεβαία εκατομμύρια κόκκινα 
γαρύφαλλα κεφάλια μαράθηκαν πάνω 
στις γαρυφαλλιές. 

«Τα κεφάλια γαρύφαλλα  κόβονται 
κάθε χρόνο από τους παραγωγούς και 
διοχετεύονται στην αγορά. Φέτος μαρά-
θηκαν πάνω στις γαρυφαλλιές καθώς 
δεν υπήρξε εμπορικό ενδιαφέρον» υπο-
γραμμίζει ο κ Σύλλης και εξηγεί ότι  στην  
αγορά έχουν διατεθεί μόνο κόκκινα γα-
ρύφαλλα για ανθοδέσμες. 

Αίτημα των ανθοπαραγωγών 
της Ιεράπετρας για οικονομική 
ενίσχυση  
Αίτημα για οικονομική ενίσχυση στα 

δρεπτά άνθη λόγω πανδημίας, απευθύ-
νει μέσω επιστολής του στον υπουργό 

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, ο 
Ενιαίος Αγροτικός Σύλλογος Ιεράπετρας.

Όπως τονίζεται στην επιστολή, στην 
έναρξη της πανδημίας η ηγεσία του 
Υπουργείου αναγνώρισε την μεγάλη 
ζημιά σε όλους τους κλάδους της αν-
θοκομίας, ενισχύοντας οικονομικά τους 
κλάδους των Γλαστρικών και Δρεπτών 
Ανθέων, με το ύψος της ενίσχυσης να 
μην ξεπερνά το 20% των εξόδων εκείνης 
μόνον της περιόδου. 

Όπως αναφέρεται στην επιστολή, οι 
αγρότες και οι παραγωγοί στον κλάδο 
των Κομμένων Ανθέων ανήκουν στην 
κατηγορία των ευπαθών και ευαλλοίω-

των ειδών και σε συνδυασμό με τις μη-
δενικές πωλήσεις το τελευταίο χρονικό 
διάστημα, λόγω κλειστών ανθοπωλείων 
για μεγάλο διάστημα θα έχουν σαν απο-
τέλεσμα την δραστική μείωση της καλ-
λιεργούμενης έκτασης στην Ελλάδα για 
την επόμενη χρονιά.

«Σας καλούμε να προβείτε άμεσα 
στην σύνταξη φακέλου για οικονομική 
ενίσχυση κυρίως στον κλάδο των Κομ-
μένων Ανθέων καθώς έχουν υποστεί την 
μεγαλύτερη ζημιά. Θυμίζουμε ότι ανή-
κουν στην κατηγορία των ευπαθών και 
ευαλλοίωτων ειδών και σε συνδυασμό 
με τις μηδενικές πωλήσεις το τελευταίο 

χρονικό διάστημα, θα έχουν σαν αποτέ-
λεσμα την δραστική μείωση της καλλι-
εργούμενης έκτασης στην Ελλάδα για 
την επόμενη χρονιά» αναφέρουν μεταξύ 
άλλων στην επιστολή  οι καλλιεργητές 
της Ιεράπετρας.

Τα ανθοπωλεία έτοιμα για το Πάσχα 
και την Πρωτομαγιά – Να ανοίξουν 
με click in shop 
Οι ιδιοκτήτες ανθοπωλείων στη Θεσ-

σαλονίκη  ετοιμάζονται πυρετωδώς για 
το Πάσχα και την Πρωτομαγιά έχοντας 
γεμίζει τις βιτρίνες τους με κάθε λογής 
λουλούδια. Οι πωλήσεις λουλουδιών  
έχουν κατέβει στα τάρταρα με μόνη ημέ-
ρα καλής λειτουργίας των ανθοπωλείων 
την ημέρα του Αγίου Βαλεντίνου. «Ζη-
τούμε το click away να γίνει με click in 
shop με όλα τα μέτρα προστασίας ώστε 
να μπορεί ο πελάτης να αγοράσει λου-
λούδια έχοντας επιλέξει από κοντά την 
ανθοδέσμη που επιθυμεί και όχι μέσω 
διαδικτύου» τονίζει ο κ Σύλλης και εξη-
γεί ότι οι παροχές στον κλάδο των ανθο-
πωλών πρέπει να ενισχυθούν γενναία. 
«Εμείς προμηθευόμαστε λουλούδια και 
τα πετάμε διότι σαπίζουν στις βιτρίνες και 
τα ψυγεία μας» καταλήγει ο κ Σύλλης.

Μάλιστα ο ίδιος θα πάρει μέρος στην 
τηλεδιάσκεψη που θα γίνει τη Δευτέρα 
με το Δ.Σ του ΕΕΘ και τον Υπ Ανάπτυξης 
Άδωνη Γεωργιάδη για να πιέσει ακόμη 
μια φορά για την ενίσχυση του κλάδου 
των ανθοπωλών.

Η  καλλιέργεια του γαρυφάλλου 
στην Ελλάδα χρονολογείται από την 
αρχαία εποχή. Τα τελευταία 50 χρόνια 
η συστηματική του καλλιέργεια στην 
Ελλάδα το έχει αναγάγει στο κυριότε-
ρο είδος δρεπτού άνθους, καθώς καλ-
λιεργείται σε μια έκταση 1.500 στρεμ-
μάτων. Από αυτά τα στρέμματα το 60% 
καλλιεργούνται σε θερμοκήπια και τα 
υπόλοιπα 40% καλλιεργούνται σαν 
υπαίθρια. Το κυριότερο κέντρο παρα-
γωγής στην Ελλάδα είναι η Κρήτη.
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Ένας 33 χρονος παραγωγός ξετρέλανε με το μέλι του 
τους πιο δύσκολούς κριτές σε Βερολίνο και Λονδίνο 

Πρώτο διεθνές βραβείο γεύσης και ποιότητας 
για ένα ανθόμελο από την Καστοριά 

Οταν ο 33χρονος Χρήστος 
Τζακόπουλος  μελισσοκόμος 
– παραγωγός με καταγωγή 

από το Βέλος της Καστοριάς έστειλε 
δείγμα της παραγωγής του στον διεθνή 
διαγωνισμό γεύσης και ποιότητας των 
Mediterranean Taste Awards 2021 
(ΜΤΑ2021), που διεξάγεται κάθε χρό-
νο ταυτόχρονα σε Λονδίνο και Βερο-
λίνο δεν περίμενε ότι θα εντυπωσίαζε 
την κριτική επιτροπή και θα έπαιρνε το 
πρώτο βραβείο.

Οι τυφλές δοκιμές των προϊόντων 
που απέστειλαν οι υποψήφιοι από όλο 
τον κόσμο, έγιναν στα τέλη Φεβρουαρί-
ου. 

Ο 33χρονος Χρήστος παιδί εκπαιδευ-
τικών από τη Θεσσαλονίκη δεν είχε καμία 
επαφή με τις μέλισσες και το μέλι άλλα 
αγαπούσε τη φύση από μικρός. Πριν από 
δέκα χρόνια, το 2011 αγόρασε δύο κυψέ-
λες για τον κήπο του σπιτιού του… ώστε 
να δει πως  παράγεται το μέλι. Αυτό ήταν 
και η αρχή της επαγγελματικής του στα-
διοδρομίας ως μελισσοκόμος. «Αν και 
το τέλος των δύο κυψελών ήταν κάπως 
άδοξο, αφού έχασα και τα δύο μελίσσια 
με την απειρία και την αρχική αδεξιό-
τητα που με διέλειπε, εγώ είχα επιλέξει 
το επάγγελμα μου - την μελισσοκομία» 
αναφέρει ο Χρήστος Τζακόπουλος στην 
Karfitsa . Η αγάπη για τη φύση καλλιερ-
γήθηκε ακόμη περισσότερο μέσα από τις 
σπουδές του στο Τμήμα Δασολογίας του 
Αριστοτέλειου Πανεπιστήμιου Θεσσα-
λονίκης.  «Εκεί πια ήμουν βέβαιος ότι η 
φύση με είχε κερδίσει», μας εξηγεί. 

Ο ίδιος δηλώνει αυτοδημιούργητος 
παραγωγός που συνάντησε ουκ ολίγες 
δυσκολίες στο δρόμο του. «Όλα έγιναν 
βήμα – βήμα, αργά και σταθερά με υπο-
μονή και κυρίως επιμονή στο χρόνο. Η 
δουλειά του μελισσοκόμου είναι πολύ-
ωρη, χρειάζεται διαρκής ενασχόληση και 
φυσικά μαθαίνεις κάθε μέρα κάτι νέο για 

τη φύση και τη μέλισσα» υπογραμμίζει 
και δηλώνει τυχερός που είναι σε θέση 
να συναντά και να ανακαλύπτει τις εκ-
πλήξεις της φύσης «Σκοπός μας ήταν και 
είναι να καταφέρουμε να μεταφέρουμε 
όλη αυτήν την ομορφιά και τα αρώμα-
τα των λουλουδιών του βουνού με ένα 
βάζο μέλι στον φίλο καταναλωτή στη 
πόλη και νομίζω ότι αυτό μας έχει ανα-
δείξει» εξηγεί .

Ο επιτυχημένος μελισσοκόμος και  
παραγωγός παραδέχεται ότι ο πρωτο-
γενής τομέας πρέπει να αναπτυχθεί στη 
χώρα μας. «Η Ελλάδα μας είναι παγκο-
σμίως γνωστό ότι έχει πλούσιο φυσικό 

πλούτο και κλίμα που ευνοεί την ενασχό-
ληση με αυτόν τομέα. Από εκεί και πέρα 
όπως και κάθε δουλειά χρειάζεται αγάπη 
και μεράκι» υπογραμμίζει και τονίζει ότι   
«το κράτος από την πλευρά του οφείλει 
να δώσει κίνητρα στους νέους και να 
τους βοηθήσει στο ξεκίνημα τους».

«Οι καιρικές συνθήκες είναι σύμμα-
χος και ταυτόχρονα εχθρός μας και αυτό 
από μόνο του δηλώνει τη δυσκολία της 
δουλειάς»  αναφέρει ενώ επισημαίνει  
την ανάγκη οικονομικής ενίσχυσης των 
νέων παραγωγών στα πρώτα τους βή-
ματα .  «Είναι ένα επάγγελμα πολυέξοδο, 
επίπονο και χρειάζεται να έχεις μεγάλα 

ψυχικά αποθέματα. Η αγάπη για τη φύση 
και τη μέλισσα όπως καταλαβαίνετε πρέ-
πει να είναι ισχυρή ώστε να υπερβείς τα 
εμπόδια και σιγά σιγά να τα καταφέρεις» 
εξηγεί. 

Ο Χρήστος από την αρχή της ενασχό-
λησης του με τη μελισσοκομία μέχρι και 
σήμερα έχει την αμέριστη στήριξη της οι-
κογένειας του. «Είναι οι πρώτοι άνθρω-
ποι που αντιλήφθηκαν το πάθος μου για 
αυτό το επάγγελμα, που πίστεψαν στο 
προϊόν που παρήγαγα και με ενθάρρυναν 
να συνεχίσω κάθε φορά που αντιμετώπι-
ζα δυσκολίες. Αυτό το πάθος που έβλε-
παν σε εμένα τους έκανε να πιστέψουν 
στις ικανότητες μου, κάτι που τελικά 
όπως φάνηκε άξιζε»!

Ένα μέλι ανθέων από το χωριό Βέ-
λος της Καστοριάς, με την ονομασία 
«Μελίβελος», συμπεριλαμβάνεται 
πλέον στα καλύτερα μέλια του κό-
σμου, καθώς κατέκτησε το πρώτο βρα-
βείο σε έναν από τους πιο δύσκολους 
διαγωνισμούς γεύσης και ποιότητας,.

Το προϊόντα «Μελίβελος /
melivelos»  ταξιδεύουν σε Ευρώπη, 
ΗΠΑ, Καναδά, Μαλαισία κ.α. ενώ μπή-
καν στα ράφια 17 επιλεγμένων κατα-
στημάτων σε Θεσσαλονίκη και Καστο-
ριά ενώ τον Αύγουστο θα ταξιδέψουν 
σε Αθήνα, Κρήτη, Ρόδο, Κατερίνη, και 
στο Μόναχο της Γερμανίας.  

 «Επόμενος στόχος για εμάς είναι 
τα προϊόντα μας να αποκτήσουν μια 
θέση στα ράφια των καταστημάτων του 
Καναδά, της Αμερικής αλλά και της Αυ-
στραλίας» αναφέρει ο κ .Τζακόπουλος 

Η  επικεφαλής του Γραφείου του 
Πρωθυπουργού στη Θεσσαλονίκη Μα-
ρία Αντωνίου συνάντησε τον Χρήστο 
Τζακόπουλο, προκειμένου να τον συγ-
χαρεί κι από κοντά.

Ρ Ε Π Ο Ρ Τ Α Ζ :  Δ Ε Σ Π Ο Ι Ν Α  Κ Ρ Η Τ Ι Κ Ο Υ
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Ο κορονοϊός δημιούργησε αυξημένες ανάγκες στα Κοινωνικά Παντοπωλεία

Εκκλήσεις από τους Δήμους 
για συλλογή τροφίμων λόγω Πάσχα

Η πανδημία του κορονοϊού πέρα 
από τα όποια οικονομικά και 
ψυχολογικά προβλήματα έχει 

δημιουργήσει το τελευταίο διάστημα 
στους πολίτες όλων των ηλικιών, φαί-
νεται ότι έχει φέρει στα «όρια» τους 
και τα Κοινωνικά Παντοπωλεία των 
δήμων της Θεσσαλονίκης. 

Οι ανάγκες είναι ιδιαίτερα αυξημένες 
το τελευταίο διάστημα για παροχή τρο-
φίμων και των απολύτως απαραίτητων 
ειδών διαβίωσης, καθώς έχουν χτυπήσει 
«κόκκινο» τα αιτήματα μεμονωμένων 
δημοτών αλλά και οικογενειών που ζουν 
στα όρια της φτώχειας και αδυνατούν να 
ανταποκριθούν ακόμη και στα απολύτως 
απαραίτητα. 

Από τις δημοτικές αρχές έχει ξεκινή-
σει ένας αγώνας δρόμου ενόψει του Πά-
σχα, ώστε να γεμίσουν με δωρεές τα ρά-
φια των Κοινωνικών Παντοπωλείων και 
κατ’ επέκταση να μοιραστούν το συντο-
μότερο δυνατό τα τρόφιμα σε ευπαθείς 
κοινωνικά ομάδες, ώστε κανένα σπιτικό 
να μη μείνει, εξαιτίας του κορονοϊού, χω-
ρίς το πασχαλινό τραπέζι. 

«Οι ανάγκες είναι αυξημένες και όσο 
περνάει ο καιρός γίνονται ολοένα και 
μεγαλύτερες. Η συνέχιση της πανδημί-
ας, με την αναστολή λειτουργίας σχεδόν 
όλης της οικονομίας -πλην ελαχίστων 
εξαιρέσεων-, οδηγεί στην μειωμένη 
αμοιβή και στην ανεργία ή μη στη εύρε-
ση εργασίας. ‘Ολος αυτός ο κόσμος οδη-
γείται στην αναζήτηση ακόμη και για τα 
προς το ζην», δήλωσε στην «Κarfitsa» ο 
δήμαρχος Νεάπολης - Συκεών και πρόε-
δρος της Επιτροπής της Κοινωνικής Πο-
λιτικής της ΚΕΔΕ, Σίμος Δανιηλίδης. 

Υποστήριξε πως καθημερινά αρκετοί 
συμπολίτες μας «χτυπούν» την πόρτα 
των δημαρχείων ζητώντας βοήθεια και 
στήριξη από τα Κοινωνικά Παντοπωλεία 
λόγω των δύσκολων συνθηκών που βι-
ώνουν με την πανδημία. «Ο κόσμος που 

φτάνει στο σημείο να αναζητά την καθη-
μερινή τροφή έχει φτάσει στο τελευταίο 
σκαλί της φτώχειας. Η τοπική αυτοδιοί-
κηση ανταποκρίνεται εδώ και τα 10 χρό-
νια με τα εκατοντάδες Κοινωνικά Παντο-
πωλεία, Κοινωνικά Μαγειρεία, Τράπεζες 
Τροφίμων, Κοινωνικά Φαρμακεία. Στηρί-
ζει αυτούς τους συμπολίτες μας, με κάθε 
τρόπο».

Εκφράζει, παράλληλα, την ανησυχία 
ότι με το που θα αρχίσει να «ανοίγει» η 
οικονομία, με την άρση των μέτρων, θα 
φανεί ξεκάθαρα το ακριβές μέγεθος του 
προβλήματος. «Ευελπιστούμε ότι θα 
υπάρξει σύντομα ανάκαμψη οικονομικά 
και επαναδραστηριοποίηση της οικονο-
μίας ώστε αρκετές χιλιάδες των συμπο-

λιτών μας σε όλη την Ελλάδα να βρουν 
εργασία και να έχουν τα στοιχειώδη», 
συμπληρώνει. 

Με ...σακούλες στα χέρια 
και ο δήμαρχος 
Με δύο σακούλες γεμάτες προϊόντα 

στα χέρια ο δήμαρχος Αμπελοκήπων - 
Μενεμένης και Α’ αντιπρόεδρος της ΚΕΔΕ, 
Λάζαρος Κυρίζογλου, συμμετείχε και ο 
ίδιος στην εκστρατεία που ξεκίνησε για 
τη συλλογή τροφίμων και ειδών πρώτης 
ανάγκης από τον δήμο του. Όπως τονίζει 
από την πλευρά του στην «Karfitsa» οι 
«ανάγκες είναι ιδιαίτερα μεγάλες λόγω 
του Πάσχα και της παρατεταμένης κρίσης 
που επέφερε η πανδημία».

Ο κ.Κυρίζογλου εμφανίστηκε ιδιαί-
τερα ικανοποιημένος από την προσφορά 
των πολιτών λέγοντας πως «ο κόσμος 
ανταποκρίνεται και προσφέρει», δείχνο-
ντας την αλληλεγγύη του ως προς το 
συνάνθρωπο και σε αυτή τη δύσκολη 
στιγμή. Το Κοινωνικό Παντοπωλείο του 
δήμου Αμπελοκήπων - Μενεμένης στη-
ρίζει 143 οικογένειες, ενώ φαίνεται πως 
υπάρχουν και άλλες -σύμφωνα με τα 
αιτήματα- που θέλουν να ενταχθούν στο 
κοινωνικό πρόγραμμα.

Η συλλογή των τροφίμων και ειδών 
πρώτης ανάγκης συνεχίζεται όλο τον 
Απρίλιο στο πρώην στρατόπεδο Μεγά-
λου Αλεξάνδρου, από Δευτέρα έως Πα-
ρασκευή και ώρες 10:00 – 13:00. 

Σπεύδει ο κόσμος 
να στηρίξει τις δομές
Εκκλήσεις προς τον κόσμο και τις 

επιχειρήσεις να στηρίξουν τα Κοινωνικά 
Παντοπωλεία απευθύνουν και άλλοι δή-
μοι στη Θεσσαλονίκη, μεταξύ των οποί-
ων ο δήμος Κορδελιού - Ευόσμου και ο 
δήμος Παύλου Μελά. 

Ο δήμος Κορδελιού – Ευόσμου συλ-
λέγει τρόφιμα για οικογένειες ανέργων 
και ευάλωτων οικονομικά ομάδων με 
στόχο την αλληλεγγύη και την αισιοδο-
ξία, να φτάσει σε όλα τα σπίτια και κυρί-
ως σ’ εκείνα που η φετινή Ανάσταση θα 
είναι διαφορετική. ‘Εως και τη Μ.Τετάρτη 
θα συγκεντρώνονται σακούλες στο πρώ-
ην δημαρχείο Ελευθέριου Κορδελιού και 
στο πολιτιστικό κέντρο Ευόσμου.

Πολίτες έσπευσαν να στηρίξουν 
και τη δράση συλλογής τροφίμων του 
δήμου Παύλου Μελά με σύνθημα «Το 
Πάσχα είναι για όλους», ενώ ανάλογο 
κάλεσμα έγινε και από τον δήμο Ωραιο-
κάστρου για συγκέντρωση αγαθών που 
θα μοιραστούν σε οικονομικά αδύναμες 
οικογένειες.

Ρ Ε Π Ο Ρ Τ Α Ζ :  Α Ν Α Σ Τ Α Σ Ι Α  Κ Α Ρ Υ Π Ι Δ Ο Υ 
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Η Θεσσαλονίκη μέσα από τα μάτια του Βασίλη Πορφυράκη

«Θα έκανα copy paste 
τα Λαδάδικα στην Αθήνα»

Τις παιδικές αναμνήσεις, τα αγαπη-
μένα του μέρη και όσα του λείπουν από 
την πόλη που μεγάλωσε, τη Θεσσαλονί-
κη, περιγράφει στην Karfitsa ο Βασίλης 
Πορφυράκης. Πρόσφατα ο τραγουδι-
στής, που έκανε τα πρώτα του βήματα 
στη Θεσσαλονίκη και πλέον ζει μόνιμα 
στην Αθήνα, κυκλοφόρησε το τραγούδι 
του με τίτλο «Μόνος Εγώ». Αυτό είναι 
το πρώτο κομμάτι από μια λίστα οκτώ 
περίπου τραγουδιών που θα έρθουν στη 
συνέχεια. «Το τραγούδι το έγραψα μαζί 
με έναν αγαπημένο μου φίλο από την 
Καλαμαριά, πιανίστα και alter ego μου, 
τον Σταύρο Χατζικιάν, και αποπνέει αισιο-
δοξία, άλλωστε όπως λέει στους στίχους 
‘’μόνος εγώ και ας κάνω πάντα αυτό που 
αγαπώ’’», εξηγεί.

 Ποια μουσική θυμίζει Θεσσαλονίκη; 
Ο Μητροπάνος, αναμφισβήτητα. Η φωνή 
και τα τραγούδια του με ταξιδεύουν στην 
πατρίδα μου με τον καλύτερο τρόπο. Από 
τα «Λαδάδικα» μέχρι το «Σε αναζητώ στη 
Σαλονίκη».

Αγαπημένος Θεσσαλονικιός καλλι-
τέχνης; Ο Στράτος Διονυσίου, ο Βασίλης 
Καρράς και η Νατάσα Θεοδωρίδου.

Θεσσαλονικιώτικος ήχος; Το αυθε-
ντικό λαϊκό μας μπουζούκι. Μόλις ακού-
σω το μπουζούκι να κάνει ένα ταξίμι μου 
θυμίζει την αυθεντικότητα που έχει η 
πόλη στους ήχους.

Αν μπορούσατε να αλλάξετε κάτι 
στην πόλη τι θα ήταν; Θα ήθελα να αλ-
λάξει η θάλασσα μας, να αξιοποιηθεί κα-
λύτερα όλο το παραλιακό μέτωπο, υπέρ 
των πολιτών.

Αγαπημένο σημείο; Από την οδό Θε-
μιστοκλή Σοφούλη μέχρι την Κρήνη.

Που τραγουδήσατε πρώτη φορά; 
Στο «Παρασκήνιο».

Παιδική ανάμνηση; Τα παιδικά χρό-
νια μου στην Καλαμαριά. Θυμάμαι που 
παίζαμε φυσοκάλαμο και τρώγαμε τα 
καλοκαίρια πορτοκάλι γρανίτα στα πάρ-

κα.
Αν είχατε την δυνατότητα να μετα-

φέρετε με copy paste μια περιοχή της 
Θεσσαλονίκης στην Αθήνα, ποια θα 
ήταν αυτή; Τα Λαδάδικα, διότι μου αρέ-
σουν πολύ. Τα Αναφιώτικα στην Αθήνα 

τα θυμίζουν μεν, αλλά έχουν μια άλλη 
προσέγγιση.

Ζώντας στην Αθήνα ποια πράγματα 
σας λείπουν από την Θεσσαλονίκη; Αρ-
χικά η οικογένεια μου, οι φίλοι μου, και 
όλα όσα αγαπώ μέσα στην ψυχή μου.

Επίσης από σημεία μου λείπει η μυ-

ρωδιά που έχει η περιοχή κοντά στο 

Κρατικό Ωδείο, που περνάς και μυρίζει 

μπαχάρια. Την έχω χαραγμένη στο μυα-

λό μου.

Σ Υ Ν Ε Ν Τ Ε Υ Ξ Η  Σ Τ Η  Φ Ι Λ Ι Π Π Α  Β Λ Α Σ Τ Ο Υ
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Δημοφιλής ο Δαρδαμανέλης

Με Αδωνι (και άλλους) 
στην Αθήνα ο Μανδαλιανός 

Ενας ακόμη δήμος για τον οποίο ερίζουν αρκε-
τοί υποψήφιοι είναι της Καλαμαριάς. Με αφορμή 
την νίκη του Γιάννη Δαρδαμανέλη που για πολ-
λούς – όχι όμως τους παροικούντες τη Ιερουσα-
λίμ – ήρθε από το ... κάγκελο σε πολλούς άνοιξε 
η όρεξη για να διεκδικήσουν ένα μεγάλο δήμο και 
πληθυσμιακά και σε έκταση. Προς το παρόν πά-
ντως, η δημοφιλία του νυν δημάρχου παραμένει 
σε υψηλά επίπεδα. 

Στην Αθήνα ...μετακόμισε για ένα τριήμερο ο 
δήμαρχος Κορδελιού – Ευόσμου Κλεάνθης Μαν-
δαλιανός και τέσσερις αντιδήμαρχοι του για σειρά 
επαφών και συναντήσεων στα υπουργεία. Μεταξύ 
αυτών που συνάντησε ο κ.Μανδαλιανός ήταν και 
ο υπουργός Ανάπτυξης Άδωνις Γεωργιάδης, με 
τον υπουργό να αναρτά σχετική φωτογραφία στο 
twitter και να ενημερώνει πως στο επίκεντρο βρέ-
θηκαν τα αναπτυξιακά πλάνα του δήμου Κορδε-
λιού – Ευόσμου και τα προγράμματα στήριξης της 
επιχειρηματικότητας λόγω της πανδημίας.

karfitsomata
Υποψηφιότητα θηλυκού γένους 

Παρών ο Ορφανός 

Τον Σεπτέμβρη νέα πρόσωπα 

Οι ακλόνητοι 

Μπορεί να μην έχουν περάσει παρά δυο χρόνια από 
την εκλογή του Κωνσταντινου Ζέρβα αλλά η μάχη για τις 
επόμενες εκλογές του δήμου Θεσσαλονίκης ήδη άρχισε. 
Μαθαίνουμε ότι μετά το Πάσχα ήδη θα κάνει την πρώτη 
κίνηση – παρέμβαση εν δυνάμει υποψήφιος. Ή καλύτερα 
υποψήφια. 

Δεν είναι όμως η μοναδική. Ο Γιώργος Ορφανός από 
τώρα δηλώνει παρών και για τις επόμενες εκλογές. Η 
ισχνή διαφορά με την οποία έχασε τη δυνατότητα διεκ-
δίησης του δήμου στο δεύτερο γύρο δεν έχει ξεπερα-
στεί. Όσο για το ηλικιακό; Φέρνει παράδειγμα τον Γιάννη 
Μπουτάρη που εξελέγη για πρώτη φορά σε ηλικία 68 
ετών... 

Ετσι το Σεπτέμβρη αναμένεται να διαφοροποιηθούν 
πολλά και σε ό,τι αφορά στις αντιδημαρχίες. Εκτός από 
τους τρεις αντιδημάρχους Μιχάλη Κούπκα, Μάκη Κυριζί-
δη και Χάρη Αηδονόπουλο όλοι οι υπόλοιποι αναμένεται 
να αλλάξουν θέσεις. Και κάποιοι νέοι θα εισέλθουν στη 
διοίκηση.

Από Σεπτέμβρη και ... βλέπουμε ο ανασχηματισμός 
στο Δήμο Θεσσαλονίκης. Λογικό ακούγεται μετά την 
ένταση που προκλήθηκε από την καθαίρεση Τσαβλή και 
Ακριτίδου για τους εκτός προγράμματος εμβολιασμούς 
τους και όλη τη φασαρία στο δημοτικό συμβούλιο. Ετσι κι 
αλλιώς τρία άτομα ευθύνης και – πρώην – στενοί συνερ-
γάτες του δημάρχου αντικαταστάθηκαν (Τσαβλής, Ακριτί-
δου, Σπανού) επομένως θα ήταν μάλλον άκομψο να γίνει 
τώρα ο ανασχηματισμός εν μέσω καραντίνας. 
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ΑΦΙΕΡΩΜΕΝΟ ΣΤΟΥΣ ΑΝΕΜΕΛΟΥΣ ΚΑΙ ΒΟΛΕΜΕ-
ΝΟΥΣ…  Τέλος στις προσδοκίες εκείνων που πίστεψαν 
ότι ήρθε η ώρα επιτέλους ο απεχθής «προσωρινός» 
φόρος του ΕΝΦΙΑ να μειωθεί ή να καταργηθεί. Οι «θε-
σμοί» δεν υπολογίζουν τίποτε και κανέναν. Ούτε την 
πολύ κακή οικονομική κατάσταση στην οποία βρίσκο-
νται εκατοντάδες χιλιάδες νοικοκυριά και επιχειρήσεις 
εξ αιτίας της πανδημίας, ούτε βεβαίως όπως το δεί-
χνουν, έχουν σκοπό να διακόψουν ποτέ αυτές τις ροές 
εκατομμυρίων ευρώ από το «χαράτσι» που επιβλή-
θηκε στις περιουσίες των Ελλήνων δέκα χρόνια πριν, 
ως «προσωρινό».  Η αλήθεια είναι, ότι θα μπορούσε 
να είχε αποφευχθεί ή να είχε μειωθεί πολύ δραστικά 
αυτός ο «προσωρινός» φόρος, αν όπως απαιτούσε το 
πρώτο μνημόνιο, είχαν περιοριστεί οι τεράστιες δαπά-
νες του Δημόσιου Τομέα, οι οποίες δυστυχώς συνεχί-
ζονται και θα συνεχίζονται όσο το πολιτικό κόστος της 
εκάστοτε κυβέρνησης εμποδίζει τον περιορισμό του. 
Θυμάστε ασφαλώς, τι χαμός έγινε με το κλείσιμο της 
πολυδάπανης ΕΡΤ με τις χιλιάδες προσλήψεις ημετέ-
ρων από το παράθυρο που απομυζούν εκατοντάδες 
εκατομμύρια ετησίως χωρίς να υπάρχει ανάγκη. Ο 
χορός των εκατομμυρίων συνεχίζεται και σήμερα, με 
τέσσερεις τηλεοπτικούς σταθμούς και πολλούς ακό-
μη ραδιοφωνικούς, ενώ θα μπορούσε να υπάρχει ένα 
μόνον κρατικό τηλεοπτικό κανάλι και ένα κρατικό ρα-
διόφωνο πανελλήνιας εμβέλειας, περιορίζοντας έτσι 
δραστικά τα ετήσια έξοδα.    

Όπως δείχνουν οι προθέσεις των δανειστών, όχι 
μόνον δεν πρόκειται να μειωθεί ποτέ αυτός ο άδικος 
φόρος, που έγινε θηλιά στο λαιμό εκατομμυρίων πο-
λιτών, αλλά όπως διαφαίνεται σχεδιάζουν να τον ανα-
βαθμίσουν ακόμη περισσότερο, με το «διπλό κόλπο» 
της εφαρμογής νέων μεγαλύτερων αντικειμενικών 
αξιών όλων των ακινήτων και μετά να τον  εξομοι-
ώσουν με βάση τις τρέχουσες εμπορικές αξίες! Λόγω 
της πανδημίας δεν πρόλαβαν όμως κι έτσι όπως ανα-
κοινώθηκε επίσημα ο ΕΝΦΙΑ θα ισχύσει και φέτος ο 
ίδιος για όλους τους κατόχους ακινήτων «χωρίς την 
επιπλέον επιβάρυνση από τις νέες αυξήσεις των αντι-
κειμενικών αξιών» που δεν πρόλαβαν να προσαρμό-
σουν! Δηλαδή, φέτος μας «κάνουν τη χάρη» (!) και θα 
πρέπει να είμαστε όλοι ιδιαίτερα ικανοποιημένοι που 
«γλιτώσαμε» εν μέσω πανδημίας και οικονομικής κα-
ταστροφής την επερχόμενη αύξηση των αντικειμενι-
κών αξιών! Τόσο ωραία…

Δεν μπορούν να το χωνέψουν οι ξένοι, γιατί οι Έλ-

ληνες νοικοκυραίοι κατέχουν τόσο μεγάλη ακίνητη 
περιουσία που αγγίζει το 90% ενώ οι Γερμανοί για πα-
ράδειγμα κατέχουν μόλις το 20% - χωρίς να αντιλαμ-
βάνονται τους ισχυρούς δεσμούς της Ελληνικής οικο-
γένειας, πράγμα ανύπαρκτο σχεδόν σε αυτούς. Έτσι, 
η φορολογία των ακινήτων στην καταδυναστευμένη 
από τα μνημόνια Ελλάδα συνεχίζεται και όλα τα εκα-
τομμύρια που εισπράττονται πάνε μέχρι ενός ευρώ στο 
υπερ-Ταμείο των δανειστών. Αυτή είναι η αλήθεια…

Έξι εκατομμύρια ιδιοκτήτες ακινήτων θα ξαναπλη-
ρώσουν και φέτος το «χαράτσι» και η μείωση του 8% 
που προανήγγειλε η κυβέρνηση πάει για το 2022 τότε 
που η ευθυγράμμιση και η ενεργοποίηση με τις νέες 
αντικειμενικές και τις εμπορικές αξίες θα είναι έτοι-
μες! Επίσης, εντός του τρέχοντος έτους επεκτείνεται η 
εφαρμογή των αντικειμενικών αξιών και σε 3.500 επι-
πλέον περιοχές της χώρας, οπότε τα έσοδα των δανει-
στών θα αυξηθούν περεταίρω και όχι μόνον από την 
αναπροσαρμογή των αντικειμενικών αξιών. Το Υπουρ-
γείο Οικονομικών για να σβήσει τις «φωτιές» που θα 
ανάψει στους φορολογούμενους αυτή η απαράδεκτη 
κατάσταση, αναζητά τρόπους για ελαφρύνσεις, παρά 
τη θέληση των δανειστών που συνεχώς πιέζουν προς 
την αντίθετη πλευρά. Με τη νέα αύξηση που σχεδιά-
ζεται πλήττονται κυρίως αυτοί που κατέχουν μικρή ή 
μεσαία ακίνητη περιουσία, δηλαδή το σύνολο του Ελ-
ληνικού λαού… 

Μάταια προσπαθούν οι Διοικήσεις των Επιμελητη-
ρίων και οι οργανώσεις των πολιτών για την μείωση 
και την απαλλαγή των Ελλήνων φορολογούμενων 
από το «χαράτσι» του ΕΝΦΙΑ. Οι δανειστές σκοπεύουν 
να ρημάξουν τους κόπους γενεών και να λεηλατή-
σουν σε δέκα χρόνια όλους τους Έλληνες. Ήδη, εκα-
τοντάδες χιλιάδες περιουσίες είναι «μπλοκαρισμένες» 
γιατί χρωστούν στον ΕΝΦΙΑ με αποτέλεσμα να μην 
μπορούν οι ιδιοκτήτες τους, ούτε να τις μεταβιβάσουν 
στα παιδιά τους, ούτε να προβούν σε κάποια πώληση, 
αν προηγουμένως δεν πληρώσουν τον ΕΝΦΙΑ όλων 
των ετών. Να γιατί, η αγορά ακινήτων έχει «βαλτώσει» 
και η όποια οικοδομική δραστηριότητα δεν αναμένεται 
να επανακάμψει.  Αν δεν αντιδράσει ο κόσμος να στα-
ματήσει αυτό το κακό και να φύγει αυτός ο ειδεχθής 
καταστρεπτικός νόμος, το αύριο στην Ελλάδα είναι 
εξαιρετικά ζοφερό, γιατί η συνέχεια των απαιτήσεων 
έχει προβλεφτεί από τους δανειστές με ηλεκτρονικούς 
πλειστηριασμούς, κατασχέσεις ακινήτων και εκποιή-
σεις σε εξευτελιστικές τιμές. 

Επιχειρηματικό  βοριαδάκι...

Γ Ρ Α Φ Ε Ι  Ο  Ν Τ Ι Ν Ο Σ  Κ Ω Σ Τ Ο Π Ο Υ Λ Ο Σ

karfitsomata
Πάνας: Καμπανάκι για τον τουρισμό 
της Χαλκιδικής 

Επαφές Σιμόπουλου 
για το επιχειρηματικό πάρκο

Τον κώδωνα του κινδύνου ενόψει τουριστικής περιό-
δου έκρουσε για μια ακόμη φορά ο βουλευτής του ΚΙΝΑΛ 
στην Χαλκιδική Απόστολος Πάνας. Όπως είπε γίνεται ο 
ίδιος αποδέκτης των μεγάλων αγωνιών των ξενοδόχων, 
των επιχειρηματιών και των εργαζόμενων στον τουρισμό, 
υπογραμμίζοντας ότι η Χαλκιδική στηρίζεται κατά κόρον 
στον οδικό τουρισμό ως ο πιο δημοφιλής προορισμός 
της Β. Ελλάδας μαζί με την Πιερία και ότι δεδομένης της 
απουσίας κανόνων ασφαλής μετακίνηση των τουριστών, 
τόσο εκείνων που θα έρθουν με τουριστικά λεωφορεία, 
όσο και των μεμονωμένων ταξιδιωτών κατά τη διέλευσή 
τους, από τα σύνορα δεν έχουν ακόμα τεθεί και επομένως 
η κατάσταση εκτός από ρευστή είναι και επικίνδυνη.

Στο μεταξύ ευχαριστήρια επιστολή έστειλε το Πανελ-
λήνιο Σωματείο Καταστημάτων και Καταναλωτών Εστί-
ασης και Διασκέδασης στον βουλευτή Χαλκιδικής Από-
στολο Πάνα. Το Δ.Σ. του σωματείου αναγνωρίζει πως ο 
Απόστολος Πάνας είναι από τους λίγους πολιτικούς που 
πραγματικά έσκυψε πάνω από τα προβλήματα του κλά-
δου τους, και όπως αναφέρει, αισθάνθηκε την υποχρέω-
ση να τον ευχαριστήσει επίσημα για την στήριξη του. 

Επαφές με στελέχη της τοπικής αυτοδιοίκησης και 
των παραγωγικών φορέων της πόλης που εμπλέκονται 
στη  δημιουργία σύγχρονου επιχειρηματικού πάρκου στη 
θέση της άτυπης βιοτεχνικής-βιομηχανικής συγκέντρω-
σης στην περιοχή του Καλοχωρίου-Οδό Πόντου, ξεκίνησε 
ο Στράτος Σιμόπουλος. Ο Βουλευτής της ΝΔ είχε  πλήρη 
ενημέρωση καθώς την Παρασκευή συζητείται στη Βουλή 
η επίκαιρη ερώτησή του προς τον υπουργό Ανάπτυξης και 
Επενδύσεων κ. Άδωνι Γεωργιάδη, για το συγκεκριμένο 
θέμα.
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Συνάντηση 
Μπαραλιάκου - Ζαχαράκη

Με AstraZeneca ο Ζέρβας

Το θέμα του οδικού τουρισμού ως άμεση 
προτεραιότητα για την Πιερία έθεσε ο βουλευτής 
της ΝΔ Φώντας Μπαραλιάκος στην  Υφυπουργό 
Τουρισμού Σοφία Ζαχαράκη, αρμόδια για θέματα 
τουριστικής εκπαίδευσης και ειδικών μορφών 
Τουρισμού, σε μια εφ’ όλης της ύλης συζήτηση 
εν όψει της έναρξης του τουριστικής περιόδου, 
που είχε μαζί της. Ο κ. Μπαραλιάκος εξήγσε στην 
υφυπουργό πως χρειάζεται άμεσα ενίσχυση των 
βόρειων πυλών εισόδου της χώρας και ειδικότε-
ρα την επάνδρωση των Τελωνείων με ανθρώπινο 
δυναμικό όλων των ειδικοτήτων με έμφαση το 
Τελωνειο των Ευζώνων. 

Μάλιστα στη συνάντηση του δημάρχου Θεσσα-
λονίκης Κωνσταντίνου Ζέρβα με τον αναπληρωτή 
υπουργό Εσωτερικών, Στέλιο Πέτσα, συζητήθηκε 
και το ντέρμπι Αρης – ΠΑΟΚ για τα πλέι οφ του 
πρωταθλήματος. Λίγες ώρες πριν το σφύριγμα 
της έναρξης του αγώνα στο γήπεδο Χαριλάου, ο 
κ.Πέτσας είπε πως ο ίδιος είναι φίλαθλος της ΑΕΚ, 
ενώ μεταξύ των δύο αιωνίων της Θεσσαλονίκης 
εξέφρασε την προτίμηση του για νίκη προς τον Δι-
κέφαλο του Βορρά. ‘Ισως επειδή γνωρίζει και την 
“ασπρόμαυρη” αγάπη του δημάρχου.

Με το εμβόλιο της AstraZeneca εμβολιάστηκε 
ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης, Κωνσταντίνος Ζέρ-
βας. ‘Οπως ο ίδιος ανέφερε σε σχετική ανάρτηση, 
έσπευσε να το κάνει στο Τοπικό Ιατρείο Χαριλάου 
χωρίς κανένα δισταγμό 14 μήνες από την ημέρα 
που η πανδημία εισέβαλε στις ζωές όλων. “Επι-
στρέφουμε πλέον γρήγορα στην κανονικότητα με 
τη δύναμη και την αισιοδοξία των νικητών”, έγρα-
ψε και ευχήθηκε σύντομα να εμβολιαστούν όλοι 
για να τελειώνει αυτή η περιπέτεια.

karfitsomata
Ονοματολογια «υποψηφίων» 
για τα επιμελητήρια 

Ακριβέστατος ο Πέτσας 
στις συναντήσεις του 

Λύσεις για τις μικρές επιχειρήσεις 
δρομολογεί ο Καλαφάτης

Άμεση στήριξη στις πληγείσες 
καλλιέργειες ζήτησε ο Αναστασιάδης

Μπορεί οι εκλογές των επιμελητηρίων να έχουν με-
τατεθεί για το 2022 ωστόσο οι ζυμώσεις ήδη έχουν αρ-
χίσει από τώρα. Μεγάλη συζήτηση γίνεται τόσο για το 
εμπορικό όσο και για το βιοτεχνικό επιμελητήριο όπου τα 
ονόματα των υποψηφίων δίνουν και παίρνουν. Το οξύ-
μωρο είναι ότι αρκετοί απο τους φερόμενους υποψηφί-
ους επικαλούνται τις ... ευλογίες της διοικούσας της ΝΔ 
στη Θεσσαλονίκη. Μόνοπου η πραγματικότητα απέχει 
παρασάγγας. Και μέχρι τη διεξαγωγή των εκλογών θα 
δούμε πολλά επεισόδια. 

Συνεπέστατος ήταν στα ραντεβού του στη Θεσσα-
λονίκη ο αναπληρωτής υπουργός Εσωτερικών, Στέλιος 
Πέτσας, στις συναντήσεις που είχε με τον περιφερειάρχη 
Κεντρικής Μακεδονίας, Απόστολο Τζιτζικώστα, με τον 
δήμαρχο Θεσσαλονίκης, Κωνσταντίνο Ζέρβα και τον πρό-
εδρο της ΠΕΔΚΜ και δήμαρχο Πυλαίας – Χορτιάτη, Ιγνά-
τιο Καϊτεζίδη. Παρά το “σφιχτό” πρόγραμμα ο κ.Πέτσας 
αποδείχθηκε “Εγγλέζος” στην προγραμματισμένη ώρα 
των συναντήσεων, παρά τις συζητήσεις με τους αυτοδιοι-
κητικούς, τις δηλώσεις στους δημοσιογράφους αλλά και 
τις αποστάσεις που είχε να καλύψει.

Την περιοχή  Σοχού- Ασκού- Κρυονερίου επισκέφθη-
κε ο κυβερνητικός βουλευτης Σάββας Αναστασιάδης, ο 
οποίος ενημερώθηκε από κοντά για το μέγεθος της ζημί-
ας που προκάλεσαν  στις δενδροκαλλιέργειες οι χαμηλές 
θερμοκρασίες του Απριλίου.

Ο βουλευτής άμεσα επικοινώνησε με τον Πρόεδρο 
του ΕΛΓΑ και ζήτησε να στηριχτούν ταχύτητα οι πληγέ-
ντες.

Την λύση που αναζητούσε φαίνεται πως βρήκε  για τις 
Μικρές και Πολύ Μικρές Επιχειρήσεις η Διεύθυνση Ιδιω-
τικών Επενδύσεων μαζί με τον Υφυπουργό Εσωτερικών, 
με αρμοδιότητα σε θέματα Μακεδονίας και Θράκης, Σταύ-
ρο Καλαφάτη. Μετά από πρωτοβουλίες του Υφυπουργού 
γίνονται οι κατάλληλες αλλαγές, ώστε να προχωρά με 
ταχύτερους ρυθμούς η αποζημίωση των εταιρειών που 
επενδύουν στη Βόρειο Ελλάδα και εντάσσονται στο συ-
γκεκριμένο πρόγραμμα. Μάλιστα, ενισχύεται το προσω-
πικό που ασχολείται με τον έλεγχο και την αξιολόγηση 
των προτάσεων για συμμετοχή των επιχειρήσεων αυτών 
σε επενδυτικά προγράμματα, ώστε να τύχουν των προνο-
μίων του Αναπτυξιακού Νόμου.
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Την συγκεκριμένη 
χρονική περίοδο βι-
ώνουμε σύγκρουση 
μεταξύ δύο δικαιω-
μάτων του δικαιώμα-
τος μας στη ζωή και 
του δικαιώματος μας 
στην θρησκευτική 
ελευθερία, ήτοι στην 
ελεύθερη λατρεία 
(οποιασδήποτε θρησκείας ).
Αρχικά το δικαίωμα στη ζωή κατοχυ-
ρώνεται από το άρθρο 2 παράγραφος 1 
του Συντάγματος, το οποίο αναφέρει ότι 
το δικαίωμα κάθε ανθρώπου στη ζωή 
προστατεύεται από το νόμο και δεν 
μπορεί να επιβληθεί στέρηση της ζωής 
(θάνατος από πρόθεση), ενώ το άρθρο 
5 ορίζει ότι καθένας έχει δικαίωμα στην 
προστασία της υγείας με την Πολιτεία 
να μέριμνα για την υγεία όλων των πο-
λιτών (άρθρο 21 παράγραφος 3 Σ).
Με βάση τα τελευταία μέτρα για τον πε-
ριορισμό της διασποράς του Κορωνο-
ϊού, θα επιτραπεί η τέλεση λειτουργιών 
τη Μεγάλη Εβδομάδα με την παρουσία 
φυσικών προσώπων ο αριθμός των 
οποίων θα είναι περιορισμένος ενώ θα 
υπάρχουν και περιορισμοί ως προς τις 
ώρες τέλεσης τους. 
Πάνω σε αυτή την λήψη μέτρων και 
περιορισμών από πλευράς των κρατών 
και εν όψει του Πάσχα των Ορθόδοξων 
Χριστιανών, τίθεται το ερώτημα των 
πιστών εάν όλοι αυτοί οι περιορισμοί 
οδηγούν στην επιτηδευμένη απομά-
κρυνση των πιστών από τους τόπους 
λατρείας πυροδοτώντας τα σενάρια 
παγκόσμιας συνωμοσίας. Αρχικά η 
θρησκευτική ελευθερία κατοχυρώνε-
ται από το άρθρο 13 του Συντάγματος 
και στο άρθρο 10 του Χάρτη Θεμελιω-
δών Δικαιωμάτων της ΕΕ, τα οποία ορί-
ζουν ότι η ελευθερία της θρησκευτικής 
συνείδησης είναι απαραβίαστη και ότι 
όλοι οι άνθρωποι είναι ίσοι απέναντι 
στην εκπλήρωση των υποχρεώσεων 
τους προς το κράτος(αρχή της ισότη-
τας) και όσον αφορά τα ατομικά και 
πολιτικά τους δικαιώματα ανεξάρτη-
των των θρησκευτικών τους πεποιθή-
σεων. Επίσης το άρθρο 13παραγραφος 
2 ορίζει ότι κάθε γνωστή θρησκεία 
είναι ελεύθερη και τα σχετικά με τη 
λατρεία της τελούνται ανεμπόδιστα 
υπό την προστασία των νόμων, αρκεί 
να μη προσβάλλεται η δημόσια τάξη 
ή τα χρηστά ήθη, ενώ απαγορεύεται ο 
προσηλυτισμός. Επίσης κάθε πρόσωπο 
είναι αποδέκτης του δικαιώματος της 

ελευθερίας μεταβο-
λής θρησκεύματος ή 
πεποιθήσεων καθώς 
και της εκδήλωσης 
της λατρείας αυ-
τού(θρησκεύματος) 
ατομικά ή συλλογικά, 
δημοσία ή κατ’ ιδίαν, 
με τη λατρεία, την εκ-
παίδευση κ.ο.κ.

Με τον όρο λατρεία εννοούμε το σύ-
νολο των θρησκευτικών πράξεων και 
τελετών απόδοσης τιμής ή αφοσίωσης 
από ένα άτομο ή από οργανωμένες 
ομάδες ατόμων κοινών πεποιθήσεων 
προς ένα ανώτερο ον=Θεός),γνώρισμα 
ενός θεολογικού συστήματος.
Κατά συνέπεια, το Κράτος οφείλει όχι 
μόνο να σέβεται την άσκηση των λα-
τρευτικών καθηκόντων των πιστών 
οποιασδήποτε θρησκείας και οποιου-
δήποτε δόγματος, αλλά και υποχρεού-
ται να προστατεύει και να διευκολύνει 
τη θρησκευτική λατρεία.
Εν προκειμένω όμως η εξασφάλιση της 
ανεμπόδιστης θρησκευτικής λατρείας 
συγκρούεται με τη συνταγματική επιτα-
γή της Πολιτείας να προστατεύσει την 
υγεία των πολιτών όταν συντρέχουν 
εξαιρετικοί λόγοι(όπως με την εξά-
πλωση της πανδημίας της COVID19).
Συνεπώς, είναι αποδεκτή η λήψη περι-
οριστικών μέτρων(πάντα με γνώμονα 
τις οδηγίες των ειδικών που βασίζονται 
σε επίσημες έρευνες και είναι τεκμηρι-
ωμένες)από την Πολιτεία για τη θρη-
σκευτική λατρεία, καθώς αποτελεί ένα 
πρόσφορο κ αναγκαίο μέτρο για την 
υπεράσπιση ενός άλλου δικαιώματος 
αυτού στη ζωή το οποίο δε παραβιά-
ζει την αρχή της αναλογικότητας (άρ-
θρο 25Σ) αλλά εξασφαλίζει στα άτομα 
την «υγεία» ως προϋπόθεση άσκησης 
όλων των άλλων δικαιωμάτων αρκεί 
να γίνεται για λόγους δημοσίου συμ-
φέροντος (όπως στα ληφθέντα μέτρα 
λόγω κορωνοϊού) υπό την προϋπόθε-
ση ότι η απαγόρευση έχει προσωρινό 
χαρακτήρα, εύλογη χρονική διάρκεια, 
καταλαμβάνει χωρίς διακρίσεις όλες 
τις θρησκείες, δεν υπήρχε εναλλα-
κτική προστασίας της δημόσιας υγεί-
ας αλλά κυρίως τα ληφθέντα μέτρα 
υπηρετούν το δημόσιο συμφέρον 
(άρθρο 52 παρ. 6 εδάφιο δεύτερο του 
ΠΔ/τος 18/1989-αποφάσεις ΣτΕ ΕΑ 
49/2020,ΣτΕ60/2020 και την ΣτΕ 
1294/2020 (Τμ. Δ΄.)
* Η Τζίνα Αλεξάκη είναι δικηγόρος 
Αθηνών

Γ Ρ Α Φ Ε Ι  Η 
Τ Ζ Ι Ν Α  Α Λ Ε Ξ Α Κ Η *

Η Θρησκευτική ελευθερία στα χρόνια του Κορωνοϊού

Προτεραιότητα τα έργα της Θεσσαλονίκης

Με Κυρίζογλου στην δεντροφύτεση 

Το παραλιακό μέτωπο στη συνάντηση Τζιτζικώστα – Κούβελα

Αντικαθίσταται ο Τσαβλής από το Μουσείο Ολοκαυτώματος

Τις τελικές εργασίες πα-
ράδοσης του έργου σύνδε-
σης του αποχετευτικού δι-
κτύου Δενδροποτάμου με 
τον Βιολογικό Καθαρισμό 
της Θεσσαλονίκης, παρα-
κολούθησε ο  Υφυπουργός 
Εσωτερικών (Μακεδονίας 
και Θράκης) κ. Σταύρος Κα-
λαφάτης. Ο κ. Καλαφάτης 
σε δηλώσεις του αναφέρ-
θηκε στην προτεραιότητα 
που θέτει η κυβέρνηση και 

ο πρωθυπουργός τα έργα που αφορούν τη Θεσσαλονίκη, ενώ παράλληλα τόνισε την 
σημαντικότητα του έργου, αλλά και στο πράσινο αποτύπωμα του.

Σε συμβολική φύτευση 
75 δέντρων και στην υιοθε-
σία μιας νησίδας πρασίνου 
στην οδό Δενδροποτάμου 
του δήμου Αμπελοκήπων 
- Μενεμένης προχώρησαν 
αστυνομικοί της Θεσσα-
λονίκης. Η φύτευση των 
δέντρων έγινε στο πλαίσιο 
των εορταστικών εκδη-
λώσεων για την 75η επέ-
τειο από την ίδρυση των 
Ηνωμένων Εθνών. Στην 

περιβαλλοντική δράση έδωσε το παρών και ο δήμαρχος Λάζαρος Κυρίζογλου οποίος 
συνεχάρη την ΕΛΑΣ για την ευαισθησία και την υιοθεσία της νησίδας. 

Με τον περιφερειάρχη Κεντρικής Μακεδονίας Απόστολο Τζιτζικώστα συναντήθηκε 
ο Δημήτρης Κούβελας. Ο Βουλευτής Θεσσαλονίκης της ΝΔ είχε την ευκαιρία να συζη-
τήσει με τον κ. Τζιτζικώστα για το έργο ανάπλασης και αξιοποίησης του παραλιακού 
μετώπου της Θεσσαλονίκης από την περιοχή του Καλοχωρίου μέχρι το Αγγελοχώρι, 
που θα φέρει τη σφραγίδα της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας.  Ο Περιφερειάρχης 
του παρουσίασε παρουσίασε το συνολικό project, τα στάδια υλοποίησης αλλά και χρη-
ματοδότησης του. 

Σε αντικατάσταση του Δρόσου Τσαβλή από τη Γενική Συνέλευση και το Διοικητικό 
Συμβούλιο της Διεθνούς Μη Κερδοσκοπικής ‘Ενωσης “Μουσείο Ολοκαυτώματος Ελ-
λάδας” προχωρά ο δήμαρχος Κωνσταντίνος Ζέρβας, μετά τη μεταξύ τους ρήξη και την 
ανεξαρτητοποίησή του. Στο προσεχές δημοτικό συμβούλιο, το Σώμα καλείται να επιλέ-
ξει τον νέο εκπρόσωπο του δήμου και οι πληροφορίες αναφέρουν πως θα είναι ένας 
εκ των Πέτρου Λεκάκη, που είναι ο νέος πρόεδρος του δημοτικού συμβουλίου και των 
δύο εντεταλμένων Δημήτρη Δαγκλή και Ναταλίας Βαρσάμη.

karfitsomata
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«Είναι φυσιολογικό να φοβάσαι την αγάπη; 
Πώς να ξεπεράσεις τον φόβο»

Γ Ρ Α Φ Ε Ι  Η  Ν Α Ν Σ Υ 
Ν Ε Ν Ε Ρ Ο Γ Λ Ο Υ 
- Π Ε Τ Α Λ Ω Τ Η *

Όλοι έχουμε 
πληγωθεί. Όλοι 
έχουμε βιώσει 

απόρριψη, 
γελοιοποίηση, 

πειράγματα, 
εγκατάλειψη 

και άλλες 
εμπειρίες που 

έχουν οδηγήσει 
σε θλίψη και 

στην πεποίθηση 
ότι "δεν είμαι 

αρκετός"

opinion

Όλοι οι άνθρωποι μοιράζονται τις ίδιες 
βαθύτερες επιθυμίες: να γνωρίζουν και να 
είναι γνωστοί, να κρατούν και να κρατούνται, 
να αγαπούν και να αγαπιούνται, να βιώνουν 
σύνδεση χωρίς τοίχους και να εκφράζονται 
χωρίς λογοκρισία. Και όμως, όταν η πραγμα-
τική αγάπη σε κοιτάζει στα μάτια, όταν ένας 
ερωτευμένος σύντροφος στέκεται μπροστά 
σου, μπορεί να παρατηρήσεις μια ανησυχη-
τική παρόρμηση να αποσυρθείς, να χτίσεις 
τοίχους ή ακόμα και να τρέξεις μακριά. Η 
αγάπη για ορισμένους είναι τρομακτική.

Γιατί τόσοι πολλοί άνθρωποι φοβούνται 
την αγάπη;

Τόσοι πολλοί άνθρωποι φοβούνται τις 
σχέσεις επειδή φοβούνται την αγάπη. Αυτό 
που ζει μέσα από αυτήν την παρόρμηση είναι 

η φωνή του υποσυνείδητου που λέει 
ότι το να αγαπάς, σημαίνει να ανοίξεις 
τον εαυτό σου στην πιθανότητα να τον 
πληγώσεις χάνοντας αυτό που αγαπάς 
ή με κίνδυνο να απορριφθείς από αυτό. 
Ενώ εάν απομακρυνθείς από τη σχέση, 
περιορίζεις την οικειότητα και κατά συ-
νέπεια, αντισταθμίζεις τον κίνδυνο.

Έχουμε τόσες πολλές άμυνες για 
να προστατευτούμε από τον κίνδυνο 
της απώλειας. Μερικές από αυτές τις 
άμυνες είναι προφανείς και γνωστές: 

• Χρησιμοποιούμε αυτοσαρκασμό 
και χιούμορ για να μειώσουμε τις στιγ-
μές ευπάθειας. 

• Δημιουργούμε ανάγκες όπως η 
υπέρογκη δουλειά και όλες οι μορφές 
απασχολησιμότητας. 

• Ελέγχουμε συνεχώς τα 
smartphone μας ή εθιζόμαστε στις 
οθόνες.

Μπορεί να μην το συνειδητοποιού-
με, αλλά αυτοί είναι όλοι οι τρόποι που 
εκδηλώνεται ο φόβος της αγάπης.

Άλλες μορφές προστασίας από την 
οικειότητα εμφανίζονται στη σφαίρα 
του νου και συνήθως εκδηλώνονται 
ως αμφιβολίες. Η αμφιβολία σε μια 
υγιή σχέση είναι ένας πολύ λεπτός και 
ύπουλος αμυντικός μηχανισμός που, 
στη ρίζα του, είναι ο φόβος της απώ-
λειας.

Γιατί η αμφιβολία σε μια σχέση είναι 
απλώς ένας φόβος της αγάπης.

Όλοι έχουμε πληγωθεί. Όλοι έχουμε βι-
ώσει απόρριψη, γελοιοποίηση, πειράγματα, 
εγκατάλειψη και άλλες εμπειρίες που έχουν 
οδηγήσει σε θλίψη και στην πεποίθηση ότι 

«δεν είμαι αρκετός». Φαίνεται σχεδόν αδύ-
νατο να μεγαλώσεις σε αυτήν την κουλ-
τούρα χωρίς να πιστέψεις σε αυτό το ψέμα 
για τον εαυτό σου. Λίγοι άνθρωποι φτάνουν 
μέχρι την ενήλικη ζωή χωρίς να βιώσουν 
μορφές απόρριψης από φροντιστές, συνο-
μηλίκους, αδέλφια, καθηγητές ή πρώτους 
εραστές.

Η σκέψη «δεν είμαι αρκετός», θα καθο-
ρίσει πολλές από τις αποφάσεις σου σχετικά 
με τις οικείες σχέσεις. Και όταν συναντήσεις 
επιτέλους έναν παρτενέρ που είναι διαθέσι-
μος, σε αγαπάει, σε φροντίζει, είναι ειλικρι-
νής (σε αντίθεση με το ιστορικό που είχες με 
τους  μη διαθέσιμους ανθρώπους), ξεκινά 
και η αυτοπροστατευτική σκέψη, «Δεν τον 
αγαπάς αρκετά ή Δεν την προσελκύεις αρ-
κετά, φύγε!».

Πώς να ξεπεράσεις τον φόβο σου να αγα-
πήσεις και να αγαπηθείς.

1. Ονόμασε τον φόβο.
Καλωσορίστε τον φόβο, γνωρίστε τον, 

γράψε, συζήτησε για αυτόν. Κάθε φορά που 
προκύπτει η σκέψη «δεν είναι αρκετά κα-
λός», πες στον εαυτό σου,  “μιλάει ο φόβος 
και η άμυνα. Δεν είναι η αλήθεια».

2. Αντικατέστησε τα ψέματα με την αλή-
θεια.

Μπορεί να μην αναγνωρίσεις άμεσα ότι 
έχεις την πεποίθηση «δεν είμαι αρκετός». 
Μόλις το καταλάβεις, το θεραπευτικό έργο 
έχει σημαντικό ρόλο η αντικατάσταση με 
την αλήθεια. “Είσαι αγαπητός”. “Είσαι ολό-

κληρος”. Σαφώς και έχεις ελαττώματα, αλλά 
η αυτοεκτίμησή σου δεν εξαρτάται από το 
να είσαι άψογος. Είσαι άξιος αγάπης επειδή 
υπάρχεις. 

3. Συμφιλιώσου με τον κίνδυνο της απώ-
λειας.

Τελικά, ο μόνος τρόπος να αγαπάς με 
όλη σου την καρδιά είναι να συμφιλιωθείς 
με την πιθανότητα να πληγώσεις ή να πλη-
γωθείς. Είναι μέρος της ανθρώπινης φύσης 
μας: Ο χρόνος μας εδώ είναι περιορισμένος 
και σε κάποιο σημείο της ζωής μας θα χωρι-
στούμε από όλους όσους αγαπάμε. Το ‘εγώ’ 
μας πιστεύει ότι η απώλεια θα μας βλάψει 
λιγότερο εάν κλείσουμε τα περάσματα της 
καρδιάς μας.

Δε λειτουργεί όμως έτσι: Η απώλεια 
πληγώνει όποιος κι αν είναι ο λόγος. Μέσα 
από την αγάπη και την εμπιστοσύνη, μπορεί 
να ανακάμψει κανείς από τη συγκλονιστική 
θραύση της απώλειας.

Είναι εξαιρετικά παράδοξο: Όσο περισσό-
τερο αγαπάς, τόσο βαθύτερα θα θρηνήσεις 
όταν χάσεις αυτό που αγαπάς και τόσο πιο 
πιθανό είναι να μπορείς να αγαπήσεις ξανά 
ολόψυχα.

Δεν υπάρχει μεγαλύτερος κίνδυνος για 
να πονέσουμε από το να αγαπήσουμε ολό-
ψυχα και κανένας άλλος κίνδυνος δεν αξίζει 
τον κόπο τόσο όσο η αγάπη. 

*Η Νάνσυ Νενέρογλου είναι ψυχολό-
γος και συνιδρύτρια του Reggio Θεσσαλο-
νίκη.
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Γνωρίζουν όλοι τον Αρκτούρο; Οι περισσότεροι 
τον γνωρίζουν. Κι όσοι δεν τον γνωρίζουν μπορούν 
να μπουν στο arcturos.gr και να μάθουν περισσότε-
ρα.

Ποια αρκουδο-ιστορία ξεχωρίζεις; Μάλλον του 
Ούσκο που είναι η πρώτη ανάπηρη αρκούδα που της 
τοποθετήθηκε βοηθητικό αμαξίδιο, αλλά και του 
Πάτρικ τον οποίον έκλεψαν από τη φωλιά για να 
πουληθεί παράνομα, αλλά ευτυχώς δεν ολοκληρώ-
θηκε η απόπειρα. Ο Ούσκο δυστυχώς δεν ζει πλέον, 
αλλά αποτελούσε σύμβολο θέλησης και παράδειγ-
μα για όλους.

Η πανδημία πόσο επηρέασε την περιβαλλο-
ντική οργάνωση; Πάρα πολύ! Ήταν μάλλον η πιο 
δύσκολη περίοδος που περάσαμε ποτέ. Όμως, όπως 
έγραψε και μία εξαιρετική συνεργάτιδα που έφυγε 
πολύ πρόσφατα από τη ζωή, σε κάθε δύσκολη στιγ-
μή, ο ΑΡΚΤΟΥΡΟΣ βασιζόταν πάντα στους φίλους του. 
Και, δικαιωματικά, πιστεύει ότι έχει τους καλύτερους 
φίλους του κόσμου! Οι υποστηρικτές μας στάθηκαν 
μαζικά στο πλευρό μας και βοήθησαν ώστε και να 
συνεχίσουμε απρόσκοπτα το έργο μας και τα ζώα 
να συνεχίσουμε να φροντίζουμε. Ελπίζουμε ότι σύ-
ντομα τα καταφύγια θα είναι και πάλι ανοικτά για να 
υποδεχτούν τους επισκέπτες.

Νιώθεις ...βάρος ως υπεύθυνος επικοινωνίας; 
Ειλικρινά, όχι. Ξέρω ότι εκπροσωπώ μία οργάνωση 
που πολλές φορές το έργο της... τα λέει όλα. 

Τα social media σας βοήθησαν; Πάρα πολύ! 
Έχουν φέρει την αμεσότητα ανάμεσα στον ΑΡΚΤΟΥ-
ΡΟ και τους υποστηρικτές μας και φυσικά βοηθούν 
να ενημερώσουμε εκατομμύρια κόσμου κάθε χρόνο.

Ομορφότερη εποχή για Νυμφαίο και Θεσσαλο-
νίκη; Άνοιξη και φθινόπωρο δίχως δεύτερη σκέψη.

Στην κοινωνία τι βρίσκεται σε ...λήθαργο και 
σ’ ενοχλεί; Τα αντανακλαστικά μας απέναντι στην 
παραβατικότητα, την διαφθορά και τον μισογυνισμό. 

Πόσο άλλαξε η ζωή με την έλευση της κόρης; 
Είναι μία άλλη ζωή! Αλλά είναι ωραία η αλλαγή. 

Δεν μπορείς χωρίς… Την γυναίκα και την κόρη 
μου.

Τι λένε οι φίλοι σου για σένα… Ελπίζω τα κα-
λύτερα! Προσπαθώ να είμαι εκεί γι αυτούς όταν με 
χρειάζονται οπότε το καλό που τους θέλω να λένε 
καλά λόγια.. χαχα!

Δέκα ερωτήσεις αναζητούν δέκα σύντομες απαντήσεις. Πρόσωπα της Θεσσαλονίκης, από όλους τους χώρους, 
μοιράζονται με τους αναγνώστες της εφημερίδας “Karfitsa” πτυχές της ζωής τους και αδημοσίευτες φωτογραφίες σε μια διαφορετική - μίνι συνέντευξη. 

Ο Πάνος Στεφάνου μεγάλωσε Χαριλάου και σπούδασε Δημοσιογραφία & ΜΜΕ στο ΑΠΘ. Δούλεψε αρχικά ως αθλητικός ρεπόρτερ, ώσπου τον κέρδισε ...ο ΟΗΕ και ο 
Αρκτούρος, όπου είναι υπεύθυνος επικοινωνίας. Σίγουρα θα γνωρίζετε την περιβαλλοντική οργάνωση που ιδρύθηκε το 1992, αλλιώς μπορείτε να ενημερωθείτε παρα-

κάτω. Στα υπόλοιπα που δεν ξέρετε, προσθέτω πως στον Πάνο αρέσει το καλό φαγητό, το τρέξιμο και να βλέπει τον αγαπημένο του ‘Αρη! 

Πάνος Στεφάνου
Ο ΑΡΚΤΟΥΡΟΣ βασιζόταν πάντα στους φίλους του 

Ιστορίες με ...κάρυ! Μ Ε  Τ Η Ν  Α Ν Α Σ Τ Α Σ Ι Α  Κ Α Ρ Υ Π Ι Δ Ο Υ 
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Οι εκπρόσωποι έξι fan Club της Θεσσαλονίκης μίλησαν στην «Κ» για το ποδοσφαιρικό 
«πραξικόπημα» της ESL

«Πήγαν να μας κλέψουν το ποδόσφαιρο!»

Σαν «χάρτινος πύργος» κατέρρευσε η 
European Super League, η νέα, δηλαδή, 
Λίγκα που ίδρυσαν 12 παγκόσμιοι σύλ-
λογοι-κολοσσοί η οποία κάθε άλλο παρά 
μακροημέρευσε, αφού επί της ουσίας δι-
αλύθηκε δύο μόλις 24ωρα μετά την επί-
σημη ίδρυσή της. Τα 12 πανίσχυρα brand 
name του ευρωπαϊκού ποδοσφαίρου, εν 
μέσω μίας νυκτός, έβαλαν «φωτιά» στο 
παγκόσμιο ποδόσφαιρο και ξεσήκωσαν 
αντιδράσεις που όμοιές του δεν είχαν 
ξανά υπάρξει. Ο πόλεμος που ξεκίνησε 
με την UEFA, τη FIFA και με τους ίδιους 
τους οπαδούς των συλλόγων-μελών της 
ESL ήταν μέχρις εσχάτως και το χάσμα 
έμοιαζε αγεφύρωτο. Οι αντιδράσεις ξεκί-
νησαν σχεδόν αμέσως μετά την ανακοί-
νωση της νέας Λίγκας και ήταν καταιγι-
στικές. Τελικώς, ο ρομαντισμός, η λογική 
και το... ποδόσφαιρο επικράτησαν των 
χρημάτων, αφού αυτός ήταν και ο βασι-
κός και κύριος λόγος ίδρυσης της ESL. 
Η Karfitsa με τη δική της ματιά ρίχνει 
«φως» στην υπόθεση αυτή, ζητώντας 
την άποψη των εκπροσώπων ορισμένων 
εκ των κλαμπ που έχουν ενεργές Λέσχες 
φιλάθλων στη Θεσσαλονίκη. Για πρώτη 
φορά, ο λόγος δίνεται στον κόσμο και οι 
απόψεις που συγκεντρώσαμε έχουν με-
γάλη σημασία και δείχνουν την αντίθεση 
και την κατακραυγή που συγκέντρωσε η 
κίνησή αυτή των 12 συλλόγων, η οποία 
επί της ουσίας έμοιαζε με ένα «ποδο-
σφαιρικό πραξικόπημα».

Λέσχη Φίλων Μάντσεστερ Γιουνά-
ιτεντ: «Αρνητικοί από την αρχή ως το 
τέλος»

Το ιδρυτικό μέλος του Manchester 
United Hellenic Supporters Club, Παύλος 
Ευθυμιάδης, τοποθετήθηκε μέσω της 
«K» για το μείζον θέμα που προέκυψε με 
τη δημιουργία και έπειτα... διάλυση της 
ESL μέσα σε μόλις 48 ώρες. «Είμαστε ο 
πρώτος επίσημος πυρήνας οπαδών στην 
Ελλάδα από το 2005 και σαν οπαδοί που 
είμαστε και εμείς είδαμε τις τελευταίες 

εξελίξεις με ξεκάθαρα αρνητικό τρόπο. 
Δυστυχώς για τους επιχειρηματίες η αγνή, 
ρομαντική πλευρά του αθλητισμού είναι 
κάτι τριτεύον. Επειδή όμως για αυτούς οι 
«πελάτες» είμαστε εμείς, οφείλουμε όχι 
μόνο να εναντιωθούμε σε τέτοιου είδους 
πρωτοβουλίες, αλλά να γαλουχήσουμε 
και τις επόμενες γενιές με τον ίδιο τρόπο, 
διότι κακά τα ψέματα όπως μάθει κανείς 
από μικρός πορεύεται».

Λέσχη Φίλων Άρσεναλ: «Το απόλυ-
το φιάσκο»

Στο ίδιο μήκος κύματος και οι υπο-
στηρικτές της Άρσεναλ: «Από το 2011 

που ο Σταν Κροένκε έγινε ιδιοκτήτης της 
αγαπημένης μας ομάδας έχουμε γίνει 
μάρτυρες μιας διαρκούς αποδυνάμωσης 
και απαξίωσης του έμψυχου δυναμικού 
του συλλόγου, επωφελούμενος απόλυ-
τα το brand name, τα ακριβότερα εισι-
τήρια στο Νησί. Το φιάσκο της ESL ήρθε 
να καταδείξει την στρατηγική pump & 
dump του συλλόγου. Πλέον είναι ξεκά-
θαρο και στον τελευταίο μέλος και φίλο 
της Λέσχης μας πιο είναι το όραμα του για 
την Άρσεναλ και αυτό δεν είναι άλλο από 
την απομάκρυνση του Κροένκε μέσω του 
#kroenkeout».

Πρόεδρος Λέσχης Φίλων Λίβερ-
πουλ: «Πήγαν να μας κλέψουν το πο-
δόσφαιρο»

Ο Στράτος Σακκιάς ως επικεφαλής 
του Club της Λίβερπουλ στη Θεσσαλο-
νίκη, ανέφερε: «Το ποδόσφαιρο μας, 
αυτό που πήγαν να μας κλέψουν και να 
το πουλήσουν αλλού. Μια πολύ κακή 
καινοτομία που δεν τους πέρασε και θα 
έβαζε ταφόπλακα στα όνειρα και τις φι-
λοδοξίες κάθε μικρομεσαίας ομάδας. 
Ευτυχώς ανατράπηκε πολύ γρήγορα. 
Χάρη στη δύναμη του ποδοσφαίρου που 
δεν είναι άλλη από την κινητοποίηση 
των οπαδών». Στο ίδιο μήκος κύματος 

Τ Ο Υ  Θ Ω Μ Α  Μ Ι Χ Ο Υ
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opinion
Η παρουσία ξένων διαιτητών

και οι ευθύνες της ΕΠΟ

Μπήκε θέμα, σε επίπεδο ζυμώσεων,  για τις 
επιλογές του αρχιδιαιτητή Κλάτενμπεργκ στους 
αγώνες των πλέι οφ. Ο Αγγλος, για λόγους που 
μόνο ο ίδιος γνωρίζει, όρισε διαιτητές οι οποίοι 
είτε δεν είναι ελίτ κατηγορίας, είτε ήταν για πολύ 
καιρό παροπλισμένοι. Οι επιλογές προκάλεσαν 
συζητήσεις στο εσωτερικό τις ΕΠΟ οι οποίες 
όμως προς το παρόν είναι σε ήπιο τόνο. Ανεξαρ-
τήτως πάντως από το πώς θα εξελιχθεί αυτή η 
ιστορία, αν δηλαδή αποφασισθεί σε συνεργασία 
με την ΟΥΕΦΑ η αντικατάσταση του Κλάτεν-
μπεργκ, το συμπέρασμα που βγαίνει είναι ένα: 
Μπορεί μεταξύ των ξένων διαιτητών που ορί-
σθηκαν μέχρι τώρα στο ελληνικό Πρωτάθλημα 
να υπήρχαν και δεύτερης επιλογής, αλλά τα 
όποια λάθη έκαναν δεν σήκωσαν τη σκόνη αντι-
δράσεων που σήκωσαν στο παρελθόν αντίστοι-
χα των Ελλήνων διαιτητών. Υπάρχει η άποψη ότι  

η απόφαση να ορίζονται ξένοι διαιτητές 
στους εγχώριους αγώνες της Super League1 
που έχουν μεγάλο βαθμολογικό ενδιαφέρον, 
δεν έχει να κάνει με τις ικανότητες των Ελλήνων 
συναδέλφων τους. Η ελληνική διαιτησία διαθέ-
τει καλούς διαιτητές και το αποδεικνύουν οι διε-
θνείς ότι διευθύνουν αγώνες εκτός Ελλάδας και 
οι υπόλοιποι όταν δεν «σφυρίζουν» ομάδες από 
το  Big4. Το πρόβλημα είναι η δυσπιστία με την 
οποία αντιμετωπίζονται οι αποφάσεις των Ελ-
λήνων διαιτητών σε σχέση με αυτές των ξένων. 
Είναι ξεκάθαρο πλέον ότι οι εγχώριοι διαιτητές 
είναι στοχοποιημένοι από παράγοντες και φιλά-
θλους γιατί όλοι γνωρίζουν το περιβάλλον μέσα 
στο οποίο γαλουχούνται και προβιβάζονται στη 
μεγάλη κατηγορία. Αν  οι διαδικασίες ήταν ξε-
κάθαρες και οι επιλογές γινόταν με αξιοκρατικά 
κριτήρια, οι διαιτητές θα σφύριζαν με λιγότερο 
άγχος και θα έκαναν λιγότερα λάθη. Ή περίπου 
τα ίδια που έκαναν και θα κάνουν και οι ξένοι 
συνάδελφοι τους, αλλά κανείς δεν θα γκρινιά-
ξει. Επειδή όμως αυτή η ιστορία προσβάλει όλο 
το ελληνικό ποδόσφαιρο θα πρέπει κάποια στιγ-
μή να τελειώσει. Κι αυτό δεν είναι μόνο στοίχη-
μα των εγχώριων διαιτητών, αλλά και της νέας 
διοίκησης της ΕΠΟ και του Θοδωρή Ζαγοράκη.

ΤΟΥ ΒΑΣΊΛΗ ΜΑΣΤΟΡΑ

«Πήγαν να μας κλέψουν το ποδόσφαιρο!»

κινήθηκε και ο Πανελλήνιος σύνδεσμος Φίλων της Τότε-
ναμ που μεταξύ άλλων χαρακτήρισε την δημιουργία της 
ESL ως μία αλαζονική και ανεδαφική κίνηση. «Είδαμε με 
ανακούφιση την κατάρρευση του εγχειρήματος της ESL, 
μιας ιδέας που φάνταζε αλαζονική και ανεδαφική, σε ένα 
ούτως ή άλλως ποδοσφαιρικό πλαίσιο που δεν διέπεται 
από άκρατο ρομαντισμό. Ας ευχηθούμε πως την επόμενη 
φορά, οι μεγάλες ιδέες θα έχουν και τη συναίνεση των 
πρωταγωνιστών: ποδοσφαιριστών και φιλάθλων», ανέ-
φεραν.

Λέσχη Φίλων Μπαρτσελόνα: «Δεν θα ξεπουλούσα-
με το mes que un club για το χρήμα»

Ξεκάθαρα αρνητική και με πολλούς συμβολισμούς 
ήταν και η αντίδραση του club της Μπαρτσελόνα. «Με 
θλίψη πληροφορηθήκαμε ότι η ομάδα μας θα ήταν μία 
από τις 12 ομάδες που θα προσχωρούσαν σε αυτή τη 
νέα διοργάνωση, που λειτουργεί σαν κλειστή Λίγκα, με 
εγγυημένα συμβόλαια. Σε αυτό το πλαίσιο η θέση του FC 
Barcelona, ενός συλλόγου που λογοδοτεί στα μέλη του 
και εκλέγει διοικήσεις μέσω αυτών, δεν μπορεί παρά να 
προκαλεί απογοήτευση. Και μπορεί η αρχική απόφαση 
να είχε ληφθεί από την εγκληματική διοίκηση Μπαρτο-
μέου, αλλά διαπιστώνουμε ότι και η διοίκηση Λαπόρτα 
επικύρωσε αυτή την απόφαση για συμμετοχή στην ESL 

και πάλι χωρίς να ζητηθεί η γνώμη των μελών. Η δημι-
ουργία αυτού του πρωταθλήματος είχε μόνο οικονομικά 
κίνητρα. Οι οπαδοί, σαν κύρια πηγή εσόδων, όφειλαν να 
αντιδράσουν και το έκαναν, όπως κατά κύριο λόγο είδα-
με στην Αγγλία. Το ποδόσφαιρο πρέπει να ανήκει σε όλο 
τον κόσμο, όπως και ο σύλλογος που αγαπάμε. Το mes 
que un club ζει μέσα από διαχρονικούς αγώνες όσων το 
προάσπισαν και οι οπαδοί της Μπαρτσελόνα και δε θα το 
ξεπουλήσουμε για το χρήμα, ειδικά σε μία Λίγκα που πρό-
εδρος της είναι ο Φλορεντίνο Πέρεθ».

Λέσχη Φίλων Ίντερ: «Το ποδόσφαιρο είναι για 
όλους, όχι για 12»

Καταλήγοντας, οι υποστηρικτές των Νερατζούρι, ανέ-
φεραν: «Το Inter club Greece, όπως και τα περισσότερα 
club της Inter σε όλο τον κόσμο, από την πρώτη στιγμή 
εξέφρασε την δυσαρέσκεια και την αντίθεσή του στην 
European Super League. Το ποδόσφαιρο είναι για όλους, 
είναι γεμάτο συγκινήσεις, γεμάτο εκπλήξεις. Κάνει τους 
μεγάλους συλλόγους να ιδρώνουν για να πάρουν απο-
τέλεσμα και τους μικρούς να ελπίζουν και να ονειρεύο-
νται για μια νίκη που θα μείνει στην ιστορία. Δε μπορεί το 
κέρδος και μόνο το κέρδος να καθορίζει μια διοργάνωση 
και να εκμηδενίζει τις αξίες του αθλητισμού και όλα όσα 
πρεσβεύει το ευ αγωνίζεσθαι. Αν θες να είσαι στην κορυ-
φή και να παίζεις με τους κορυφαίους, πρέπει να το απο-
δείξεις, να προσπαθείς κάθε μέρα να γίνεσαι καλύτερος 
και να κερδίζεις όποιον αντίπαλο (οικονομικά δυνατό ή 
αδύναμο) βρεθεί μέσα στο γήπεδο απέναντί σου».

Ποιο ήταν το πλάνο και το σύστημα διεξαγωγής της 
ESL

Οι ομάδες που πρωτοστάτησαν και υπέγραψαν την 
ίδρυση της ESL ήταν η Μίλαν, η Άρσεναλ, η Ατλέτικο, 
η Τσέλσι η Μπαρτσελόνα, η Ίντερ, η Γιουβέντους, η Λί-
βερπουλ, η Μάντσεστερ Σίτι, η Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ, 
η Ρεάλ και η Τότεναμ. Το πλάνο προέβλεπε σε αυτές να 
εισέλθουν τρία ακόμα τρία κλαμπ. Το όλο πρότζεκτ θα 
το χρηματοδοτούσε η JP Morgan που θα επένδυε 4 δις 
ευρώ. Για να καταλάβει κανείς το μέγεθος των χρημά-
των, αρκεί να σκεφτεί πως ο νικητής της European Super 
League θα κερδίζει ένα ποσό κοντά στα 400 εκατομμύρια 
ευρώ, περισσότερα δηλαδή από τις τριπλάσιες αποδοχές 
του νικητή του Champions League αυτή τη σεζόν (120 
εκατ. ευρώ). Όσο για το σύστημα διεξαγωγής του; Το αρ-
χικό πλάνο είναι να συμμετέχουν 20 ομάδες, με 15 ιδρυ-
τικά μέλη (12+3) και έναν μηχανισμό προκριματικών για 
πέντε επιπλέον ομάδες που θα προκρίνονται κάθε χρόνο 
με βάση τα αποτελέσματα τους την προηγούμενη σεζόν. 
Oι αναμετρήσεις θα ήταν μεσοβδόμαδες με την υποση-
μείωσε πως οι ομάδες θα συμμετείχαν κανονικά στα εγ-
χώρια πρωταθλήματα τους. Οι ομάδες θα συμμετέχουν 
σε δύο γκρουπ των 10 ομάδων που θα παίζουν εντός κι 
εκτός έδρας αναμετρήσεις, με τις τρεις πρώτες κάθε ομί-
λου να προκρίνονται στα προημιτελικά. Οι τέταρτοι και οι 
πέμπτοι θα παίζουν σε διπλούς αγώνες πλέι-οφ για τις 
δύο τελευταίες θέσεις. Έπειτα, διπλοί νοκ-άουτ αγώνες 
από εκεί και μετά μέχρι τον τελικό που θα γίνεται τον 
Μάιο σε ουδέτερη έδρα
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ΜΟΔΑ
Από τη Ντόλη Ζερβού

Visual Merchandiser  
& Fashion stylist 

dollyzerv@gmail.com

Η αγάπη για την μόδα, τις χειροποίητες δη-
μιουργίες και το design που μεταφράζεται  και 
ως μεράκι, ώθησε την Μάγκυ Ζαρογιάννη στο 
να μεταφέρει τις ιδέες της σε πραγματική συλ-
λογή. Φιλοσοφία της τα λόγια της Coco Chanel 
ότι “|η μόδα δεν είναι κάτι που βρίσκεις μόνο 
στα φορέματα,. Η μόδα είναι στον ουρανό, στο 
δρόμο, η μόδα έχει να κάνει με ιδέες, τον τρόπο 
που ζούμε, με το τι συμβαίνει”.

Μόλις το 2020 ξεκινάει ένα καινούριο εγ-
χείρημα εστιάζοντας αποκλειστικά στις Ελληνι-
κές εταιρείες για την αγορά των πρώτων υλών, 
επιλέγοντας άριστης ποιότητας υλικά. Το νεο-
σύστατο brand της MARZO limited collection 
βασισμένο στην καθημερινότητα και στη χαρά 
που σκοπεύει να δώσει  στις γυναίκες που το 

επιλέγουν είναι πλέον γεγονός !
Λανσάρει δυο limited κολεξιόν χειροποί-

ητων ρούχων για s/s 20 και a/w 20-21. και 
προετοιμάζει την νέα συλλογή ρούχων για το 
φετινό καλοκαίρι  βασισμένη στο ρομαντισμό.

Δεν ησυχάζει όμως εκεί. Εστιάζοντας στα 
accessories σχεδιάζει κοσμήματα τα οποία 
αποτελούν χειροποίητες δημιουργίες που υπη-
ρετούν τις τάσεις της μόδας και απευθύνονται 
στη σύγχρονη μοντέρνα γυναίκα. 

Για το φετινό καλοκαίρι ένα από τα must 
have αξεσουάρ της συλλογής της είναι τα καπέ-
λα! Zωγραφισμένα αποκλειστικά στο χέρι, και 
με  έναν συνδυασμό  boho , ethnic και ελλη-
νικής κουλτούρας εστιάζει σε ένα τελικό προ-
ϊόν υψηλής ποιότητας και απολύτως προσιτό. 

Το ιδιαίτερο design,  τα αυθεντικά κρύσταλλα 
swarovski και οι πανέμορφες καρφίτσες που τα 
διακοσμούν υπόσχονται να απογειώσουν την 
εμφάνιση και το στυλ σου !

Αν επίσης ετοιμάζεις το bachelor σου ή ένα 
ξεχωριστό party επέλεξε το δικό σου custom 
made!

Όλες τις δημιουργίες της θα τις βρεις στο 
www.marzocollection.gr αλλά και σε επιλεγ-
μένα καταστήματα σε Μύκονο , Χανιά και Βόλο. 

#marzocollection
#handmade
#custommade #madebymaggie 

Handmade Creations by MARZO
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Η αίθουσα τέχνης & σεμιναρίων «ΧΡΩΣΤΗ-
ΡΑΣ» είναι ένας πολυχώρος που διευθύνεται από 
την Εύη Κυρμακίδου-εικαστικό, απόφοιτο της 
Σχολής Καλών Τεχνών του Π.Δ.Μ και Υποψήφια 
Διδάκτορα του Πολυτεχνείου Κρήτης και τον Σπύ-
ρο Κωστόπουλο-εικαστικό, απόφοιτο της Σχολής 
Καλών Τεχνών του Α.Π.Θ. Στην αίθουσα τέχνης, 
γραμμάτων και πολιτισμού «ΧΡΩΣΤΉΡΑΣ» υπάρ-

χουν τμήματα Ζωγραφικής Ενηλίκων, Παιδικής 
Ζωγραφικής, Αγιογραφίας, Ελεύθερο και Γραμμι-
κό Σχέδιο (Αρχιτεκτονικό), Comic, Κεραμικής, Εν-
δυματολογίας, Ψηφιδωτού, και πληθώρα άλλων 
χειροτεχνικών σεμιναρίων καθώς και σεμιναρίων 
που αφορούν το πνεύμα και το σώμα.                                                           
Διεύθυνση: Πέτρου Συνδίκα 24
(χώρος πρώην Εικαστικών Εργαστηρίων Ε Δημο-

τικής Κοινότητας, Δήμου Θεσσαλονίκης) 
Θεσσαλονίκη Τ.Κ 54645
e-mail: xrostirasart@gmail.com             
Τηλ: 2310833460
Fb page: Χρωστήρας πολυχώρος τέχνης και σε-
μιναρίων




